
PROTOKÓŁ Nr LXI.2023 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia LXI sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 14 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały. 

- nieobecna usprawiedliwiona radna Teresa Pawłowska  

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy 

Ryszarda Goławskiego – Starostę Powiatu Złotowskiego  

Juliana Brewkę – Przewodniczącego Rady Powiatu Złotowskiego  

Karola Wielgusa – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Radawnicy 

Mariusza Filipkowskiego – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Świętej  

Barbarę Kopeć – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Górznej oraz Zalesiu 

Annę Witecką – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Sławianowie 

Jadwigę Zbiżek – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Stawnicy  

            

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 
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6. Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w Gminie 

Złotów w pierwszym półroczu 2023 roku 

7. Informacja Dyrektorów Szkół o przygotowaniu placówek do rozpoczęcia roku 

szkolnego 

8. Realizacja podatków i opłat I i II raty, umorzenia należności podatkowych  

i niepodatkowych za pierwsze półrocze 2023 roku 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Złotowskiemu 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 

– 2029  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dotyczącego lokalizacji instalacji fotowoltaicznych na terenie Gminy 

Złotów  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Złotów w obrębie wsi Zalesie      

14. Interpelacje i zapytania radnych  

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

16. Wolne wnioski i informacje 

17. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do proponowanego 

porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę o zgłaszanie. Proszę, Panie Wójcie. 

 

Piotr Lach – powiedział, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado chciałem prosić  

o wprowadzenie do dzisiejszego porządku obrad następujących projektów uchwał. Pierwszy 

projekt jest to projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 

gruntowej, działka nr 187 w obrębie Klukowa, Klukowo stanowiącej własność Gminy 

Złotów. Jest to działka o powierzchni 56 arów, omawiana na komisjach. Drugi projekt 
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uchwały jest to projekt dotyczący nabycia, wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Złotów nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w miejscowości Franciszkowo. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przeprowadził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia projektu Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Złotów nieruchomości gruntowej zabudowanej, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher     

2. Tadeusz Brzeziński   X X 

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski   X  

7. Adriana Opłatek   X 

8. Alicja Bulawa     X 

9. Adam Sulima   X  

10. Andrzej Białczyk    X 

11. Ewa Mreła   X  

12. Jan Bulawa    X 

13. Sławomir Czyżyk   X  

14. Teresa Pawłowska  nieobecna nieobecna nieobecna 

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za wprowadzeniem głosowało – 4 radnych 

- przeciw – 5  

- wstrzymało się od głosu – 5 

Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Złotów 

nieruchomości gruntowej zabudowanej nie przeszedł do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przeprowadził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia projektu Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 
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nieruchomości gruntowej dz. nr 187, obręb Klukowo, stanowiącej własność Gminy Złotów,  

w którym wzięło udział 14 radnych – 

 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski    X 

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna nieobecna nieobecna 

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 1 

Projektu Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej 

dz. nr 187, obręb Klukowo, stanowiącej własność Gminy Złotów przeszedł do porządku 

obrad. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk poinformował, że projekt Uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej dz. nr 187, obręb Klukowo, 

stanowiącej własność Gminy Złotów proszę zapisać w punkcie 9 porządku obrad, a resztę 

punktów przesunąć kolejno o jeden.  
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w Gminie 

Złotów w pierwszym półroczu 2023 roku 

7. Informacja Dyrektorów Szkół o przygotowaniu placówek do rozpoczęcia roku 

szkolnego 

8. Realizacja podatków i opłat I i II raty, umorzenia należności podatkowych  

i niepodatkowych za pierwsze półrocze 2023 roku 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości gruntowej dz. nr 187, obręb Klukowo, stanowiącej własność Gminy 

Złotów  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Złotowskiemu 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 

– 2029  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dotyczącego lokalizacji instalacji fotowoltaicznych na terenie Gminy 

Złotów  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Złotów w obrębie wsi Zalesie      

15. Interpelacje i zapytania radnych  

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  
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17. Wolne wnioski i informacje 

18. Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk poddał porządek obrad po zmianie pod 

głosowanie.  

 

- porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk oddał głos gościom przybyłym na sesję.  

 

Julian Brewka – powiedział, Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Panie 

Starosto, koledzy i koleżanki, samorządowcy. Serdecznie dziękuję Panie Przewodniczący, że 

mamy możliwość zabrać głos już na samym wstępie, bo rzeczywiście mamy trochę swoich 

obowiązków, ale oczywiście niezwykle ważne jest to, żebyśmy również byli tutaj z Państwem 

na sesji, bo przede wszystkim chcemy podziękować za tą dotychczasową bardzo dobrą 

współpracę. Tutaj myślę, że współpraca w tej kadencji z Gminą Złotów układa się bardzo 

dobrze. Myślę, że chyba najlepiej wśród wszystkich ośmiu gmin, jakie mamy w naszym 

powiecie. Ale to nie tylko słowa, to też czyny, bo przede wszystkim możemy tą dobrą 

współpracę zobaczyć w tym, co udaje nam się zrobić. Wszyscy wiemy, że nie jest to sprawa 

łatwa, że nasz budżet, tak jak nasze budżety domowe są ograniczone i żądań, pytań jest 

bardzo dużo, no ale przecież nie możemy zrobić wszystkiego, bo po prostu nas na to nie stać 

ale ta kadencja, o której już wielokrotnie mówiłem, że, jest pod względem inwestycyjnym 

najlepszą w historii naszego powiatu, bo to rzeczywiście są bardzo duże kwoty ale to Pan 

Starosta ma głowę do kwot i pewnie będzie o tym mówił za chwilę ale generalnie to wszyscy 

wiemy, że ilość inwestycji. Wcześniej było tak, że w każdej kadencji czekaliśmy i mogliśmy 

zrobić jeden wybrany odcinek drogi, ewentualnie jakiegoś kawałek ścieżki pieszo – 

rowerowej. W tej kadencji zrobiliśmy bardzo dużo i to tutaj naszymi wspólnymi decyzjami  

i to, że były dobrze złożone wnioski, że były przede wszystkim fundusze, były możliwości, 

żebyśmy składali te wnioski. Dlatego bardzo dużo zostało zrobione, ale też jeszcze wiele 

przed nami i tutaj jesteśmy dzisiaj, nie będę ukrywał z konkretnym tematem. Jesteśmy z tym, 

że udało nam się pozyskać kolejne dofinansowanie z Lasów Państwowych na cztery odcinki 

dróg, w tym dwa są w Gminie Złotów i tutaj też chcielibyśmy Państwa prosić o wsparcie. 

Wstępnie już z Panem Wójtem rozmawialiśmy na ten temat i byliśmy na zebraniu  

w Buntowie z Panem Starostą, z Panem Wójtem, z mieszkańcami miejscowości Buntowo. 

Rzeczywiście droga w odcinku Czajcze – Buntowo jest jedną z najgorszych w naszym 

powiecie. Nie ukrywajmy tego, zresztą, to nie jest żadna tajemnica, każdy, kto jeździ. Tutaj 

też muszę powiedzieć, że byliśmy kiedyś z kolei na innym zebraniu i mieszkańcy innej 
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miejscowości powiedzieli a kto tam jeździ? No oczywiście jeżdżą ci, którzy tam mieszkają, 

ale też przy okazji wszyscy inni, bo jest to dość ważny odcinek! On jest pomijany, bo w tym 

momencie, kiedy mamy zrobioną nową drogę od Skica od właściwie już od niebawem będzie 

od skrętu na Górkę Klasztorną do Kleszczyny przez Świętą do Złotowa. No to ta jest bardziej 

uczęszczana i bardziej ruchliwa. Natomiast alternatywą byłaby ta druga droga z Buntowa, ale 

oczywiście w tym stanie, w jakim ona jest, no to trudno jest nią się poruszać. W związku  

z tym uzyskaliśmy wsparcie Lasów Państwowych i otrzymamy dofinansowanie  

i chcielibyśmy w pierwszym etapie, bo oczywiście nie, zrobimy tej drogi od razu, no jak 

nową, ale chcielibyśmy o te półtora, czy tam metr dwadzieścia poszerzyć klinowanie asfaltem 

zrobić i to, co najgorsze, bo, bo tam to pobocze jest właściwie zazwyczaj tragiczne, bo dwa 

samochody nie są w stanie się minąć, a jak się zjedzie, to można urwać koło. W związku  

z tym zaczynamy od tego poszerzenia. Bardzo podobna alternatywa była zrobiona do Górki 

Klasztornej. Ten odcinek i już to właściwie najpierw również do Skica i to bardzo w dużej 

mierze już ułatwiło jazdę, bo jednak można było swobodnie się poruszać. Nie trzeba było 

bardzo mocno zwalniać, zjeżdżać i wręcz zatrzymywać się. W związku z tym taki odcinek 

planujemy zrobić. Cieszymy się z tego bardzo, że to jest kolejna inwestycja a także od 

Kiełpina do Józefowa to też jest na terenie Gminy Złotów. W związku z tym takie dwa 

odcinki planujemy dokończyć tutaj ten odcinek, jeśli chodzi o Kiełpin, przepraszam. 

Szanowni Państwo przy okazji też, bo widziałem, że jest Pani Dyrektor, Pani Jadwiga Zbiżek. 

Cieszę się, że na dożynkach powiatowych jakiś czas temu mówiłem, że być może przyjdzie 

ten czas, że w Stawnicy będzie również Orlik, bo uważam, że wieś ta zasługuje na to. Będzie 

to spełnienie marzeń nie tylko moich, ale przede wszystkim, bo już raczej dla mnie to  

w mniejszej skali, ale przede wszystkim dla tych dzieci, które tak jak ja tam się wychowują, 

no bo nie ma tam miejsca, gdzie mogą spokojnie zebrać się, uprawiać sport. W związku z tym 

wiemy, że po dużych tutaj wspólnych naciskach udało nam się sfinalizować temat 

przekazania tej ziemi na własność Gminy Złotów a kolejnie zostanie, to już jest zresztą 

rozstrzygnięty przetarg. Wczoraj nawet rozmawiałem z wykonawcą. Fajnie, że w tej kwocie 

się zmieścili również z szatnią. Z czego, tak jak już raz mówiłem, niezwykle się cieszę. No 

mówiłem o tej bardzo dobrej współpracy, mówiłem Państwu z czym jesteśmy tutaj. Prosimy 

Państwa o wyrozumiałość. Rzeczywiście tak jak wspomniałem mamy osiem gmin, w związku 

z tym nie jesteśmy w stanie też realizować wszystkich inwestycji wyłącznie z budżetu 

powiatu. Także, także bardzo proszę Państwa o pozytywną decyzję tutaj w tej sprawie,  

w jakiej dzisiaj tu jesteśmy. Myślę, że to na razie tyle nie będę zabierał czasu zbyt wiele, bo  

i tak już dość długo mówiłem a myślę Pan Starosta tutaj jeszcze doprecyzuje temat. Bardzo 

dziękuję. 

 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Proszę Panie Starosto. 
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Ryszard Goławski – powiedział, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie Wójcie, no 

co mam powiedzieć no? Również dziękuję za tą współpracę. Powiem tak, że ta współpraca 

Rady Gminy Złotów, Rady Powiatu Złotowskiego, mamy swoich przedstawicieli, Julian jest 

radnym Gminy Złotów, ale na roboczo ta współpraca Starosty, Pana Wójta, dyskusja o 

inwestycjach, o tych mówiliśmy, co udało się zrobić, co jeszcze przed nami. Ja dzisiaj zawsze 

to mówię, dziękuję za tą dobrą współpracę, za wsparcie, bo wiele inwestycji Gmina Złotów 

tych powiatowych wsparła i udało się ten montaż finansowy tak skonstruować, żeby te 

inwestycje się ziściły i niektóre jeszcze trwają a niektóre będą szły. Mówił o tym Pan 

Przewodniczący, to też te uzgodnienie i priorytet poszerzenia tej drogi z Buntowa do Czajcza, 

udało się. Udało się faktycznie przy wsparciu prawie 1 000 000 zł z Lasów Państwowych. Ta 

inwestycja będzie kosztowała 1 000 400. Tak jest w kosztorysie. Zobaczymy, co po przetargu. 

Występowaliśmy również o wsparcie do Gminy Złotów, także ja jeszcze rozmawiam o 

wsparcie z Gminą Krajenka i z Gminą Lipka. Tu też mam takie potwierdzenia, że te 

inwestycje uda się zrealizować, tak jak powiedziałem 1 000 400 ten odcinek z Buntowa do 

Czajcza, 1 000 200 Józefowo – Kiełpin. To są te inwestycje, które muszą się skończyć w tym 

roku, bo tak jest umowa z Lasami Państwowymi, że te inwestycje muszą się skończyć w tym 

roku. Także niebawem będziemy otwierać oferty, przetarg jest przetargi są ogłoszone, 

wyłonimy wykonawcę i ten temat musi być zrealizowany, bo tak mamy umowę z Lasami 

Państwowymi, ale ponadto co jeszcze realizujemy? Julek już o tym powiedział, tą 

kontynuację Skica do skrzyżowania z Górki Klasztornej i dalej ja tam też jechałem, 

sprawdzałem tą drogę od skrzyżowania do Górki Klasztornej do Sławianowa to poszerzenie 

czeka, jak na zmiłowanie. No ale na razie mamy tutaj, uporządkujemy ten temat z Buntowa 

do Czajcza i ten odcinek, który tam został, to też jest w takim stanie jak ten, co robimy. Także 

my o tym wiemy, także myślę, że to też niebawem. To są najgorsze odcinki zarówno  

z Józefowa tak i tutaj poszerzenia. To jest takie przygotowanie do takiego kapitalnego 

remontu. Bez tego się nie da. No ale to, co jeszcze przed nami, to chcę też powiedzieć, że 

został złożony wniosek na remont drogi Powiatowej z Rudnej od granicy powiatu do 

skrzyżowania, do skrzyżowania z drogą wojewódzką za Kujaniem. Także tutaj też 

podzieliliśmy to na dwa etapy. Na razie do Rządowego Funduszu to jest złożony wniosek na 

8 000 000 i on po prostu zacznie się od granicy powiatu od Rudnej, tam od początku granicy 

powiatu przez te przejście przez Rudną do odcinka leśnego. No a potem próbuje coś tutaj  

z Lasami uzgadniać, żeby dokończyć tą drogę całkowicie do skrzyżowania. To co 

pozytywnego jeszcze będzie się działo, no to robimy wspólnie, tutaj też podziękowania. Ten 

chodnik na Młyńskiej w Radawnicy. On się rozpoczął i jest realizowany, ale także jest 
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złożony wniosek na tę ścieżkę pieszo – rowerową ze Świętej do końca zabudowań. Tutaj 

jeszcze umowa jest niepodpisana, ale z tego, co wiem, że to pozytywnie został 

zaakceptowany, to jest szansa, że to się też zrealizuje. Byłoby to ważne. Ja pamiętam Panie 

Radny Buława o tym odcinku co tam został, bo Pan się tu uśmiecha do mnie w Kleszynie, 

tam do tego skrzyżowania to, to tam do tego łuku, no spróbujemy to zrobić. No nie wiem, czy 

jeszcze teraz na jesień nam się uda, ale to mamy w planach. Także tych inwestycji trochę jest  

i dzisiaj tutaj właśnie za to wsparcie Gminy Złotów w tych inwestycjach, co były bardzo 

dziękujemy, a jakbyście mieli to dobre serce i dołożyli trochę do tej drogi, do tych poszerzeń, 

to byłby to oczywiście nasz tutaj wspólny, wspólny sukces, że kolejne inwestycje się 

realizują. To tyle o inwestycjach. Jakbyście mieli Szanowni Radni i Państwo jakieś pytania na 

bieżąco, to coś byśmy tu odpowiedzieli może, a jak nie to, to na następną sesję przyjedziemy. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, no oczywiście. Proszę, kolega radny Jacek Januszewski. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, potwierdzam, że to jest ta kadencja bardzo inwestycyjna. 

Powiat realizuje inwestycje za ponad 140 000 000. Ogłosiliśmy już przetarg na tą długo 

oczekiwaną drogę z wojskową z Sypniewa do Nadarzyc. Tutaj mamy kwotę prawie 

60 000 000 na realizację tego zadania. Zobaczymy to jest przetarg duży, europejski, jak to się 

nam będzie realizowało, ale to już jest też źródło finansowania zagwarantowane, także to już 

jest temat tylko realizacji. 

 

Jacek Januszewski – powiedział, Panie Starosto ja mam takie pytanie może to właściwie nie 

jest pytanie. To sugestia czy prośba wręcz. Ja wiem, że wiecie nie? To jest pierwsza rzecz nie? 

Pan zawsze mówi, że: ja wiem, pamiętam. Ja wiem, że wiecie. Chodzi o tą naszą szczęsną, 

nieszczęsną drogę Złotów - Radawnica. Jej proces destrukcji naprawdę przyspiesza. Ona, ona 

się po prostu kończy. Tak używając takiego zwykłego, zwykłego słownika. Tak uważam,  

że najgorzej wygląda, na odcinku przez wioskę Franciszkowo. Ona tam się kiwa, dosłownie 

ta droga i ja oczywiście jestem realistą. Przynajmniej tak mi się wydaje i nie oczekuję cudów. 

Wiem, wiem, że to nie będzie zrobione już, natychmiast albo za rok, ale naprawdę myślę, że 

taki okres, gdzie mogliśmy tylko o tym mówić, to już się pomału kończy. Gdzieś bym bardzo 

prosił, żeby powiat gdzieś ją po prostu klasyfikował w jakiejś kolejce do, do, no do odbudowy 

właściwie, bo tu chyba o remoncie to już teraz nie ma co mówić. Bardzo też kiepski jest 

odcinek pod górkę z Franciszkowa. Wiadomo tam zawsze się sypie sól, zimą i tak dalej i tam 

już była łatka na łatce i to wypada naprawdę. Jeżdżę tą drogą bardzo dużo. Różnymi 

sprzętami, rowerem czasami też mi się zdarza, więc mogę ją bardzo z bliska zaobserwować  

i no i po prostu tam się dzieje już teraz bardzo źle. Ja za współpracę też bardzo dziękuję. Chcę 
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powiedzieć, że ja cały czas pamiętam i jestem bardzo wdzięczny za tą drogę, którą wspólnie 

zrobiliśmy do Starego Dzierzążna, gdzie było to rozmowy wieloletnie, ale jest skutek, jest 

pięknie, bardzo ładna droga, ludzie się cieszą i właśnie o to w tej naszej, że się tak wyrażę, 

posłudze chodzi. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze Jackowi. Od razu? 

 

Julian Brewka – powiedział, tak, oczywiście od razu odpowiem. Szanowni Państwo, myślę, że 

dowodem na to, że my reagujemy na, na, na Państwa sugestie jest to, że jakiś czas temu prosił 

Radny Brzeziński, żeby pościnać pobocza i tak jak obiecaliśmy na tej sesji, na której tutaj 

byliśmy. Powiatowy Zarząd Dróg rzeczywiście zepchnął te pobocza i umożliwił spływ wody, do 

rowów, co w dużej mierze no chroni tą drogę jeszcze przed większą destrukcją. Tak jak tutaj 

kolega Jacek mówił. Rzeczywiście wiemy, że ta droga jest już dość mocno zepsuta, ale trzeba też 

sobie otwarcie powiedzieć, że są gorsze. To jest raz a dwa, że rzeczywiście są odcinki, które 

myślę rozmawialiśmy już na ten temat. Na pewno nie będzie możliwe, żebyśmy w ciągu no 

najbliższego czasu zrobili nalewkę na całej tej drodze, ale myślę, że ten odcinek przez 

Franciszkowo tam rzeczywiście, to jest takie najgorsze miejsce, które trzeba by było uchronić, 

żeby reszta się nie rozwaliła i to mamy na uwadze. Zapewniam, rozmawialiśmy wielokrotnie na 

ten temat i myślę, że coś tam będziemy musieli na ten temat wymyślić, ale też wiemy doskonale, 

tak jak tutaj powoli robimy te wszystkie ścieżki. Oczywiście wiemy, że czeka odcinek, żeby 

dokończyć od PSZOK-u, do Złotowa. Jeśli chodzi o ścieżkę pieszo – rowerową w Stawnicy, bo 

tam został najbardziej niebezpieczny, naj najbardziej niebezpieczny odcinek dla pieszych  

i rowerzystów. No i coraz częściej też słyszymy i rozmawiamy na temat ścieżki pieszo – 

rowerowej, jeśli chodzi o Zawilce. Tam również, żeby wyjechać dla dzieci rowerem na tą drogę, 

która prowadzi od Zalesia do Złotowa, tutaj do nadleśnictwa, no to jest niezwykle niebezpieczne. 

Także mamy to wszystko na uwadze, ale tak jak zacząłem mówić na wstępie. Nie jesteśmy w 

stanie to Państwo też doskonale wiecie, też tutaj przecież gospodarujecie pewnym budżetem, też 

chcielibyście zrobić więcej. Wiemy, że wszyscy byśmy chcieli, ale tak jak no powiedzieliśmy, jest 

kolejka. Przyjmujemy to wszystko do wiadomości i postaramy się realizować jak najszybciej się 

da. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, ja dopowiem do Pana Radnego, że oczywiście, ja też tą 

drogą jeżdżę i te wszystkie drogi ogólnie w powiecie znam. Jaka jest propozycja? To od razu 

powiem. No Julek tutaj nie dopowiedział, bo on może nie zna jeszcze tych uzgodnień. Jest 

propozycja taka, że na tych zapadliskach, które są na drodze, do Radawnicy, no są przechyły, 

zapadliska, żeby wycinać, chcą sprawdzić podbudowę i takie te newralgiczne punkty, gdzie są 

zapadliska po prostu wyrównać i zrobić po prostu wyregulować tak, żeby nie było tego,  
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o czym tu Pan Radny mówi, bujania sprzętu i w ogóle, bo tak ogólnie ona nie jest  

w najgorszym stanie, ale są takie odcinki, które by trzeba było, to się nie da łatać dziurami,  

to trzeba zrobić wycinkę tego i po prostu płatami te zapadliska i tak Dyrektor Powiatowego 

Zarządu dróg zaproponował kiedyś na Zarządzie, że w takim temacie można by było to 

uregulować. Kiedy będzie nakładka? Na razie mówimy o tym, że najgorsze drogi.  

Ja pamiętam, no nie wiem, czy tu Pani Radna jest? Największe jest cały temat dyskusji mostu 

w Buntowie, no to my pamiętamy o tym odcinku i to, to też szukamy gdzieś pieniędzy, żeby 

uporządkować tamten odcinek. Jeżeli tego mostu w krótkim czasie nie zabezpieczymy, to nie 

chce wyrokować, co by się stało, jakby ten most siadł i w ogóle. Tam już była propozycja 

ścinki tych umocnień na krańcach tego mostu a okazuje się, że nie możemy tego zrobić, bo to 

by osłabiło konstrukcję mostu i jedyna koncepcja, która by na moście była do zrobienia 

podniesienia asfaltem, tej rynny, że tak powiem, że już woda spływała po moście 

bezpośrednio do tego a tak przy ulewach woda nie to na moście stoi, przyjdą mrozy i ten most 

zaczyna siadać, także to są te odcinki, no mamy to wszystko w zanadrzu plus dlatego ja też 

dziękuję za te informacje, bo żeby realizować pewne zadania, które są pilne do zrobienia, 

trzeba o tym mówić. Za to, że zgłaszacie to i mówicie o tym, no to, to gdzieś tam jest zapisane 

w głowach to siedzi i myślę, że no staramy się robić to, co tego i robimy dużo. Naprawdę ja 

jestem zadowolony z tego, że przy tej współpracy uda się zrobić. Drogi remontujemy, są 

wyremontowane, następne siadają i to jest to no takie już jest życie także, no wspólnie zawsze 

można więcej i jak jest dobra współpraca, to są efekty i za to dziękujemy, Panie 

Przewodniczący, bo Pan też tam naciska niejednokrotnie na różne tematy także to, ale 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jeszcze koleżanka, tutaj koleżanka Radna Ewa Mreła, chciała 

zadać pytanie. 

 

Ewa Mreła – powiedziała, Panie Starosto, Panie Przewodniczący. Tak jak tutaj mówimy, że 

jedna droga jest gorsza, ale jedna jest lepszym stanie. To ja z taką prośbą w tą kolejeczkę 

chciałabym się zapisać, jeśli chodzi o drogę Nowa Święta – Święta. Ja bym bardzo, bardzo 

bym. Znaczy się tutaj nie chcę, żeby Panowie mnie z kimkolwiek powiązali, jeśli chodzi o tą 

drogę, ale tak jak mówię, chciałabym, żebyście się naprawdę Panowie przyjrzeli tej drodze.  

Ja nie mam życia przez tą drogę. Tłumaczę, że to jest droga powiatowa i za dużo to ja tutaj 

nie mogę, ale liczę na Panów, także mam nadzieję, że ja nie mówię, że już ja nie mówię, że 

natychmiast. Żebyście po prostu pamiętali. 

 

Julian Brewka – powiedział, trudno powiedzieć, trudno powiedzieć, żebyśmy od razu 

przystąpili do naprawy kolejnej drogi, ale tutaj w temacie Nowej Świętej, to chciałbym 
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powiedzieć, że nie składamy broni z Panem Starostą w sprawie tej ścieżki, która myślę, że dla 

Was akurat byłaby również korzystna. Ja wiem, że ktoś tam się do mnie zgłaszał ze 

Śmiardowa, że oni takiej ścieżki nie chcą. Jeśli chodzi, o nasyp to akurat Nowa Święta myślę, 

że bardzo dobrze by zyskała na tym, dojazd do Złotowa byłby dużo krótszy. Pomijając Świętą 

to bylibyście i bezpieczna oczywiście, bo, bo nasyp idzie przez las pod wiaduktem.  

W związku z tym cały czas walczymy o to. Nie jest to łatwe. Tu zresztą Pan, Pan Wójt 

doskonale wie, bo to są kwestie i podatkowe itd. Mieliśmy kwestie dzierżawy, ale to nie możemy 

płacić później po 12 000 za miesiąc. Jesteśmy po raz kolejny umówieni z Panem Ministrem 

Bittlem na rozmowy o tym, żeby po prostu ten grunt przejąć a tam jest podłoże przygotowane do 

tego, żeby tylko zepchnąć, zaasfaltować. Trzymetrowa ścieżka, która prowadziłaby do Borów 

Kujańskich do Kujania przez Nową Świętą na pewno by też była nie tylko może ułatwieniem, dla 

Państwa albo przede wszystkim dla Państwa, ale byłaby również ścieżką turystyczną, bo wiele 

osób pewnie chciałoby pojechać sobie nad jezioro i do lasu taką ścieżką 14 kilometrową. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, ja bym dopowiedział jeszcze tak, że nie wiemy tego, nie 

wiemy, co się stanie po wyborach, jeżeli rząd by utrzymał te fundusze na remonty dróg, 

fundusze na z takim dofinansowaniem to naprawdę byśmy mogli rozmawiać o takich 

wszystkich inwestycjach, o których rozmawiamy, bo to są bardzo duże pieniądze i duże 

dofinansowanie, procentowo te 80 czy 90%, no to można o inwestycjach rozmawiać. Co 

będzie po 15 października? Nie wiemy, czy rząd obojętnie który będzie utrzyma Fundusze 

Rządowe na rozwój dróg, na Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg dla samorządów gminnych, 

powiatowych, to jest znaczący, czy te fundusze strategiczne jakby z tego Polskiego Ładu, czy 

jak to tam ludzie komentują, czy ruszy KPO? No wygląda na to, że jakieś pieniądze powinny 

się pokazać i jeżeli się pokażą, no to raczej będziemy siadali, do stołu, rozmawiali, czy to 

będzie udziałem, to że jest ten nowy instrument Funduszu Leśnego. No tutaj, żeśmy już 

przetrenowali trochę tych, tych możliwości, które drogi zgłaszać i które są znaczące dla 

Lasów Państwowych, także nawet ta Nowa Święta, gdzie jest tartak, myślę, że byłoby do 

uzasadnienia, żeby na przykład z Funduszu Leśnego skorzystać, jak on jeszcze będzie? No to, 

to my tego na razie tych trochę niewiadomych jest, ale zobaczymy po październiku, jak to 

będzie wyglądało? Czy, czy będą propozycje? Na razie żadna partia, która tam się lansuje, nie 

potwierdza tego. Rząd tutaj Prawa i Sprawiedliwości mówi, że to utrzyma, a z tych partii, 

którzy tam walczą o przejęcie władzy, nikt o tym nie mówi. Nie mówią o inwestycjach, nie 

mówią o Funduszach Rządowych, utrzymanie na przykład rozwoju Funduszu Rządowego, 

czy przywrócenie na przykład subwencji drogowej to, to zamilkło tak. Takie jest tematy 

zastępcze, krążą, a dla samorządów jest ważna, czy utrzymacie inwestycje Szanowni tam 

Parlamentarzyści, inwestycje, czy fundusze, które, które gminom i powiatom dadzą szansę 

właśnie typowo drogowe, ale i nie tylko. Także no zobaczymy, także ja myślę, że my jako 

samorządy lokalne, gmina, powiat to my jesteśmy do współpracy tutaj przygotowani, ona taka 
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jest, ale bez wsparcia funduszy rządowych to my wiele też nie będziemy mogli zrobić, bo to 

są te programy, które powinny być. Te programy trafiły teraz ostatniej kadencji na właśnie 

drogi gminne, powiatowe, tak były pieniądze, gdzieś tam na duże aglomeracje miejskie do 

nas nie trafiało, no trzeba sobie szczerze powiedzieć, no i zabytki tam różne to także ja liczę 

na to, że nasza współpraca ona była, jest i będzie, bo taka, taka jest rola samorządów. Co nam 

rządy kolejne pomogą? Zobaczymy. No trzeba tutaj na razie, na razie skorzystać z tego, co 

jeszcze jest, to, co było do wzięcia. Ja zawsze powtarzam powiat i gminy wzięły wszystko, co 

było możliwe, wszystko więcej już się nie dało, jeszcze ten instrument leśny, na koniec 

jeszcze udało się tam wyrwać prawie 4 000 000 na inwestycje. To jest naprawdę fajny sukces. 

Tyle z naszej strony.  

 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jeszcze tutaj koleżanka Adriana Opłatek. 

 

Adriana Opłatek – powiedziała,  no ja chciałabym podziękować Przewodniczącemu, że 

wywołał temat ścieżki pieszo – rowerowej ze Stawnicy do Złotowa do PSZOK-u w stronę 

Stawnicy. No przede wszystkim, jak już tu się licytujemy na listy, która rzecz ważniejsza, to 

chciałabym, żeby wrzucić tą ścieżkę pieszo – rowerową do tematu jako pilne, ponieważ no 

jest to niewielki odcinek, który nie został skończony. Cieszę się, że okala tutaj wokół 

Złotowa. Poszerzają się te ścieżki pieszo – rowerowe. Byłoby to naprawdę połączeniem  

a przede wszystkim pod względem odzywam się tutaj głosem mieszkańców jak najbardziej  

i pod względem bezpieczeństwa, bo ostatnio staje się ten punkt, ten odcinek naprawdę bardzo 

niebezpiecznym i tyle no, bo wszyscy wiemy, że są potrzeby i na to trzeba pieniędzy, żeby 

wykonać te drogi, ale myślę, że ten kawałek czeka już dosyć długo, żeby go skończyć. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, no to zgadza się. 

 

Adriana Opłatek – powiedziała, nie jest to wielki odcinek.  

 

Julian Brewka – powiedział, jest w pamięci. 

 

Adriana Opłatek – powiedziała, tak, ja wiem, ale przerzucić na listę pilne. Dziękuję za 

współpracę, tutaj za kontakt przede wszystkim jest Pan Przewodniczący, wiem, że się stara  

i przede wszystkim tu właśnie… 
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Ryszard Goławski – powiedział, ma siłę przekonywania do Zarządu Powiatu, także Panie 

Przewodniczący. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, teraz kolega Tadeusz Radny Brzeziński. Kolega. Bo tu  

w kolejce się czeka i czeka i kto jeszcze potem był?  

 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, dziękuję za przedstawienie. Ja tylko krótko, że ta 

współpraca między samorządami ona jest dobra i musi być tak naprawdę i wszyscy o to 

musimy zadbać a nasze inwestycje z naszych budżetów w takiej skali byłyby praktycznie 

niemożliwe. Tak jak Pan Starosta powiedział im więcej będzie tych środków zewnętrznych, 

tym więcej jesteśmy w stanie zrobić o różnych rzeczach tu było mówione. Ja tylko tak krótko 

jeszcze wspomnę, bo cały czas mnie to intryguje. Drogi i drzewa przy drogach? Dlaczego jest 

tak naprawdę? Bo już nieraz o tym mówiliśmy. Taki opór, że przy tych wąskich drogach, 

wąsko stojących drzewach, gdy gdzie one tak naprawdę stanowią bezpośrednie zagrożenie 

życia! Ja bym powiedział, bo często jeszcze samochodami osobowymi, pół biedy, ale jeżdżąc 

większym sprzętem, to się oczy zamyka, omijając się albo trzeba między drzewami uciekać, 

chować się, żeby w ogóle kontynuować dalej swoją podróż. To jest tak i właśnie, no to cały 

czas jest już dość mocno nurtujące a drugą rzeczą też taką same drzewa, jej korzenie, rosnące 

przy bezpośrednio przy tym asfalcie, później przy inwestycjach albo no przy inwestycjach, 

nawet tych poszerzenia poboczy, one zostają. Później, no może dojdzie do momentu, gdy one 

będą usunięte. To one przez lata powodują to, że ten, ta jezdnia siada. Takim przykładem jest 

na przykład z Nowego Dworu. Tu w Nowym Dworze ten odcinek te drzewa były już, kiedy 

usunięte i po ilu latach cały czas się robią wgłębienia przy nich. Nie? Także to jest taki nawet 

techniczny raz, że techniczny problem, później z drzewami, a i bezpośrednio teraz przy tych 

wąskich jezdniach to bezpieczeństwo. 

 

Julian Brewka – powiedział, no zgadzam się w 100%, ja uważam również już dawno to 

mówiłem, że przy drogach powinny rosnąć ewentualnie żywopłoty. Jeżeli ktoś zjedzie  

z drogi, to się podrapie i otrzepie i pojedzie dalej. No ale jest jak jest. My na to, to akurat nie 

jest wniosek do nas, my na to nie mamy naprawdę wpływu. Ja tylko Państwu powiem byłem 

świadkiem rozmowy Pana Starosty z Ochroną Środowiska. Jeśli chodzi o tą drogę, która 

została uznana za strategiczną dla obronności kraju, czyli tą drogę z Sypniewa do Nadarzyc, 

którą będziemy robili za te 60 000 000. Jak wiele problemów. Ktoś nas pytał, dlaczego, skoro 

już mieliśmy finansowanie z Ministerstwa Obrony Narodowej? Dlaczego ta droga nie rusza? 

Raz, że kwestie tam prywatnych działek itd., ale dwa, że jeżeli znaleziono kornika i teraz 
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będziemy, musimy najpierw wyciąć z drzew takie płaty i przekleić do innych drzew, żeby ten 

kornik mógł, mógł, żeby mógł zeżreć następne drzewo. No to po prostu już Państwo macie 

obraz i jak to wygląda i jak wielkim problemem jest to, a i już nie wspomnę o różnego 

rodzaju żabach, dzięciołach i innych rzeczach, które gdzieś bytują, bytują w różnych 

drzewach, przy drogach, gdzie nawet no kornik jest cenny. No to już Tadziu, sam sobie 

możesz odpowiedzieć, jak długo to potrwa, zanim rzeczywiście zginą drzewa przy drogach. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, odpowiem. Jestem świadom ja wiem, ale dlaczego tak się 

dzieje, że tak absurdalne są przepisy. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, no ale o tym się mówi. Ja tu zaraz wytłumaczę trochę, no  

o czym się mówi cały czas. Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska, która jest na te 

postulaty gmin i powiatu, w ogóle nie reaguje. No przecież, jeżeli poszerzamy drogę w tej 

chwili do z Czajcza do Buntowa, jak ktoś tam jeździ widzi, no przecież się w lesie, przy 

drodze rosną stare, popękane brzozy i nie ma zgody na wycinkę, no to przecież to się  

w głowie nie mieści! To samo co, co mówimy o tych dużych. Przy dużej inwestycji jeszcze 

wyrażają zgodę, poszerzenia dróg i w ogóle to, jak jest to remont kapitalny drogi, to trwa to 

około roku, ale ja powiem krótko no. Jestem tam ogólnie podpadnięty, bo ja już na spotkaniu 

Marszałka i Pan Marszałek ma problem z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska, bo oni 

nie wyrażają zgody na wycinkę drzew przy drogach wojewódzkich. Powiat to samo. Ja 

złożyłem wniosek o rozwiązanie tej instytucji! No to było z prawie 100 osób zdziwionych, co, 

co ja tu mówię? No ja mówię, jeżeli Wojewoda ma Wojewódzki Fundusz i Departament 

Ochrony Środowiska. Pan Marszałek ma Departament Ochrony Środowiska. My powinniśmy 

sami decydować o wycince drzew przy naszych drogach, przecież nikt na umór nie wycina 

drzew, tylko wycina dlatego, że jest niebezpiecznie albo robimy poszerzenie albo coś, a nie 

tam. Kilka pań z Poznania, że nie wyraża zgody. To samo było na ulicy Jagiełły w Krajence. 

Stoją pięć lip, gdzie pieszo ścieżka rowerowa leci dalej, ale tu jednak jest tam niecały metr, bo 

jakieś lipy, które za dwa, trzy lata same się przewrócą. To to są te absurdy, które, o tym mówił 

Julian, no jakieś korniki, jakie. No przecież tu jest świecący mech ze Złotowa do Radawnicy 

na tych lipach. Nie ma zgody, bo jest świecący mech, no mech świeci, nie wiadomo, kto go 

tam widzi, no ale jest tak w raportach, ktoś te opracowania robi, za te opracowania bierze 

pieniądze i taka jest prawda. Myślę, że doczekamy się normalności, ale czy to będziemy tego 

świadkami? Zobaczymy.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Radny Andrzej Białczyk. 
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Andrzej Białczyk – powiedział, ja chciałbym podziękować Panu Staroście i Panu 

Przewodniczącemu za bardzo dobrą współpracę. Cieszę się, że dzisiaj usłyszałem takie miłe 

słowa, bo od lat już zabiegałem o tą ścieżkę, myślę, że się ona uda. Cały czas cierpliwie 

czekam, ale to nie tylko za to chciałbym podziękować. Chciałbym podziękować za chodnik, 

który powstaje po lewej stronie. Myślę, że to, co rozmawialiśmy, to będzie dokończone. Za 

przejście dla pieszych, za obniżenie, też bezpiecznie, już teraz mogą przechodzić w dwóch 

miejscach i tutaj jeszcze. No to, to coś z tymi światłami? Tam coś jest, coś jest. One się same 

zapalają, jak nikt nie jedzie, to się same zapalają i tam już teraz są, no. 

 

Ewa Mreła – powiedziała, ale teraz się nie palą w ogóle te wszystkie światła. 

 

Andrzej Białczyk – powiedział i jeszcze chciałbym podziękować za grunt, który 

przekazaliście do Gminy Złotów. Może nie wszyscy wiedzą, ale tam, gdzie stoi kamień nasz 

600-lecia i figurka, to należało do powiatu i to powiat przekazał do gminy i za to jeszcze raz 

dziękuję i życzę sobie w dalszej współpracy. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Teraz Radny Adam Sulima. 

 

Adam Sulima – powiedział, Panie Starosto, Panie Przewodniczący. Ja dostaję dużo sygnałów 

od mieszkańców miejscowości Wąsosz. Tamta droga jest ułożona z płyt i zalana asfaltem,  

no i ten asfalt tam już praktycznie go nie ma. Wykruszył się i no mieszkańcy Wąsosza proszą 

o jakąś tam o wpisanie. 

 

Ryszard Goławski – zapytał, a ona nasza jest? 

 

Adam Sulima – odpowiedział, prawdopodobnie tak, no nie wiem. 

 

Ryszard Goławski – zapytał, sprawdził Pan, bo w tym Wąsoszu coś tam? 

 

Adam Sulima – powiedział, no z tego, co ja się orientuję to jest, to jest powiatowa, no i jest 

w stanie strasznym, także  

 

Julian Brewka – powiedział, powiatowa na prywatnej działce. 
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Adam Sulima – powiedział, prosiłbym o też o przyjrzenie się tej drodze. Dziękuję bardzo. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, teraz dopiero wiem o co chodzi. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę i kolega Radny Bartuś. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, Panie, Panie Starosto do wniosku o rozwiązanie Ochrony 

Środowiska dożyłbym jeszcze Wody Polskie, szczerze powiedziawszy, bo to też jest dużo 

problemów z tym, m.in. z naszymi wodami, gdzie stawki za wodę nie możemy zmienić  

i niestety zakład nasz idzie w dół, zobaczymy, co z tego będzie. Natomiast chciałbym tylko 

dołożyć jedno małe zdanie, do wniosku naszej Radnej Adriany Opłatek o ten odcinek ścieżki 

ze Stawnicy do Złotowa tutaj na zakręcie właśnie koło byłego składowiska, ale trochę z 

innego punktu widzenia. Generalnie ścieżka, długi odcinek został wykonany, jest to droga 

ślepa, która się kończy w polu a przypomnę, że jako przedstawiciel w Związku Gmin Krajny 

planujemy tam inwestycję, budowę naszych obiektów, do których będą musieli dojeżdżać 

praktycznie wszyscy mieszkańcy i też z miasta itd. i ta ścieżka, chodnik pieszo – rowerowa na 

pewno by tutaj była potrzebna, żeby nie zostawiać tego łuku przez las, przez tą skarpę taką, 

taką ślepą, tylko żeby to połączyć i naprawdę ta ścieżka ten. Trzeba po prostu dokończyć, bo 

to tak wygląda wizerunkowo bardzo źle, że została rozpoczęta i dla nikogo, bo nikt nie może 

się nam dostać tak naprawdę nie? I to dość kłopotliwe i tutaj trzeba by tą rzecz dokończyć po 

prostu i temat zamknąć.  

 

Ryszard Goławski – powiedział, jak będziemy realizować, to na pewno będzie dyskusja.  

W związku z tym, że Powiatowy Zarząd Dróg analizował to i teraz ta ścieżka, jakby miała iść, 

to ona musi iść, no dołem, to wiadomo, że nie da rady się zrobić takiego nasypu, żeby ją tego 

i teraz jest dyskusja, czy właśnie. Ta ścieżka jakby szła już, do tego tam drink baru, czy co to 

tam jest? No już się tam tak zmienia. No czy ta ścieżka właśnie musiałaby iść z tym, tym 

dołem, tym wąwozem, bo to całe nasypanie, ileś tam metrów ziemi i w ogóle, czy to jest  

w ogóle realne i teraz taka koncepcja to też by trzeba było rozpocząć, jakąś tutaj dyskusję 

naradę, jakąś komisję, byście Państwo zrobili to, to byśmy tutaj z Zarządu przyjechali, żeby 

pełną ustalić koncepcję, bo tu jest właśnie główny problem, jak ją poprowadzić, żeby, 

żebyśmy byli w stanie ją wykonać? Bo jak będziemy mówić o nasypie tam ośmiu ileś metrów 

na odcinku, tam chyba stu czy dwustu metrów, żeby to jakoś tam wyprofilować, to będzie 

dość trudne. Jeżeli byłaby zgoda np. jechać tą ścieżką, do to jest tutaj bardziej do dyskusji, tu 
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by trzeba było jeszcze doprowadzić do spotkania z Lasami, bo już tam wchodzimy w odcinek 

leśny, ale o tym się już, dość dużo mówi. No i dobrze, że wreszcie Pan tutaj Radny to 

podkreślił. W końcu by trzeba wypracować koncepcję i w sumie myślę, że to nie były takie, 

jakby była zgoda, może jeszcze Lasy coś by dołożyły? To, to nie jest taki wielki odcinek, 

także zachęcam do takiego roboczego spotkania. Już po tych akcjach dożynkowych,  

bo również dzisiaj zapraszam Państwa na Dożynki Powiatowe w Batorówku, ale wiem, że są 

dożynki u Was, no i to tak, to już jest ten okres dożynkowy, że nie wszystko się zegra,  

bo w sumie zasięg gmin to tak, ten termin jest właśnie taki. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby się włączyć 

do dyskusji tutaj? 

 

Julian Brewka – powiedział, to my serdecznie dziękujemy. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Panie Przewodniczący, Panie Starosto, to jeszcze ja. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, ale nas Pan zaskoczył tutaj no. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tutaj tyle podziękowań padło w Waszą stronę, bo należą 

Wam się podziękowania również i z mojej strony, bo tak jak tu Julian powiedział, odnosząc 

się do Orlika w Stawnicy, tak np. mieszkańcy Skica i okolic no jestem upoważniony do tego, 

żeby podziękować za te inwestycje, które są prowadzone na naszym terenie, bo, no niestety 

nie oszukujmy się. Droga, odcinek drogi jest z Kleszczyna, Skic zrobiony, dalej robimy do 

krzyżówki i to wpływa to na bezpieczeństwo, poprawę jakości tych uczestników ruchu 

drogowego, a jak wysłuchaliśmy tutaj wszyscy, że no życie tak jest skonstruowane, że bez 

problemów byłoby nudne. Jedno się robi, a następne problemy się pojawiają i dzięki tej, no 

mogę powiedzieć, wzorowej współpracy między Starostwem a Gminą uda nam się jeszcze 

wiele, wiele tych problemów rozwiązać. Tylko dzięki. Mówię, jak zgoda buduje, niezgoda 

rujnuje, no to jest takie stare przysłowie i cieszę się, że akurat Starosta tutaj łącznie z Radą 

Powiatu, a i z Przewodniczącym no tyle milionów pościągali, tych środków i nam się też, no 

niezłą porcją z tego tortu udało uczknąć na terenie Gminy Złotów, za co bardzo, bardzo 

dziękuję i teraz kontynuujemy dalszą część tej czy krzyżówki słynnej Panie Starosto nie? 

 

Ryszard Goławski – powiedział, patrząc na, nie jestem przecież tutaj nowicjuszem, 

wszystkie drogi w powiecie znam. Najgorsze drogi, które w tej chwili będą brane pod uwagę, 
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to są właśnie w tej części Gminy Złotów: Sławianowo, Buntowo i na Gminie Okonek: Lotyń, 

Lubnica, Węgorzewo. Tam jak ktoś jeździ, są drogi podobne, podobne jak tutaj Sławianowo. 

Pan Jan tam jeździ, to wie i to są drogi w podobnym stanie, jak tutaj Czajcze, Buntowo  

i w ogóle. No i to będzie priorytet, bo to w sumie tam już dłużej tak nie może być. Także 

myślę, że kolejnym etapem właśnie będą te odcinki, które tutaj, o których mówimy. 

Poczynając od Górki Klasztornej do Sławianowa, bo tam często nie jeździłem, ale to są 

najgorsze odcinki i tutaj powiat obojętnie kto już nie będzie zarządzał musi wiedzieć, że to są 

odcinki, które są do realizacji w najbliższym czasie i to na Gminie właśnie Złotów i na 

Gminie Okonek tamte te odcinki, no i ten most. Mnie jeszcze na sercu leży, ten most na 

Bługowie i ten odcinek drogi, bo myśmy już kiedyś próbowali się za niego brać, to kiedyś 

mówiłem o przebudowie to było z 20 minut, teraz mamy 4 może i 40, by było mało, ale 

główne zabezpieczenie, żeby on jeszcze po prostu ileś tam chociaż z 20 lat wytrzymał, to 

musi być taki bieżący remont, który zabezpieczy przede wszystkim go w czasie zimy no i to 

są takie priorytety. 

 

Julian Brewka – powiedział, jeszcze mogę? Chciałbym dodać, bo tutaj tak przysłuchuje się  

i tak sobie myślę wielokrotnie, ile nerwów mnie kosztuje, żeby walczyć tutaj o naszą gminę  

i dlatego też tutaj publicznie chciałbym podziękować Panu Staroście, bo tak jak Państwo tutaj 

mówicie dużo, dużo rzeczy udało się na gminie zrobić, ale przecież cały czas gdzieś huczy mi 

w uszach Samborsko, gdzie Radny Wojtiuk krzyczy, czy Radny Wruk, czy Radny Andrzej 

Pietrzak o Augustowo - Krajenka. Także to, to nie jest takie proste. Państwo macie tutaj swoje 

żądania. Ja staram się naprawdę w miarę naszych możliwości tutaj to wszystko robić, ale no 

cały czas podkreślam jest osiem gmin, no i wszędzie z wieloma gminami, tak jak z Gminą 

Zakrzewo jest bardzo dobrze, bo radni to rozumieją. My zagłosujemy dla Ciebie, ty również 

zagłosuj troszeczkę dla nas, bo tam też były odcinki zrobione, Wersk itd. Także no, wszyscy 

musimy się kierować tutaj zdrowym rozsądkiem i rzeczywiście te środki, ten tort dzielić  

w miarę sprawiedliwie, oczywiście, żeby było jak najwięcej dla Gminy Złotów. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, ale też Julek nie dopowiedziałeś. No nie będziemy robić 

absurdów, że będziemy robili drogi, których tam jeden, drugi radny ma pewną koncepcję.  

No my robimy drogi najgorsze, no to przecież nie zrobimy drogi, która jeszcze w miarę, no 

ruszę już to Augustowo. Niech się ktoś przejdzie z Krajenki do Augustowa, a potem się 

przejdzie z Czajcza do Buntowa, niech sobie sam odpowie. No to co tu będziemy naciskać 

czy brać pod uwagę drogę Augustowo – Krajenka? Jak przejedziemy drogą Czajcze – 

Buntowo i mamy i ręce opadają. No to przecież nie możemy doprowadzić w Radzie Powiatu 

do sytuacji, że będziemy robić jakieś remonty, bo jakaś tam polityka w koło tego krąży. 

Zarząd Powiatu stoi na stanowisku, robimy drogi najgorsze, no, no nie możemy robić dróg, 
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które jeszcze wytrzymają parę lat albo nie są najgorszymi, a zostawimy no, bo tam u nas, no 

tu w radach gmin to jest, bo u nas to jest jakaś opozycja, jakaś tam koalicja, ale przede 

zdrowie, rozsądek, no przecież, by Państwo na nas suchej nitki nie zostawili, jakbyśmy 

Augustowo zrobili, a Czajcza nie ruszyli, Buntowa, nie ruszyli! No przecież to się w głowie 

nie mieści! No jaka to jest polityka, jesteśmy odporni na mróz, także sobie na razie radzimy  

z tym tematem, ale też naprawdę zdrowy rozsądek. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, ja jeszcze będąc przy drogach chciałem spytać, jak stan 

rzeczy wygląda tej drogi z Rudnej do krzyżówki do Kujania? 

 

Ryszard Goławski – powiedział, no to a z Rudnej to mówiłem o tym, że wniosek jest 

złożony od Rudnej, od granicy powiatu, przez Rudną na kwotę 8 000 000, a ten wniosek 

złożony do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg a ten odcinek, który został, no to, to drugi 

etap, no to już tutaj dosyć zabiegów trzeba poczynić, żeby tych gości szanownych z Lasów 

Państwowych. Chociaż tam jest w tym projekcie, powiem Państwu zaangażowane były Lasy 

Państwowe, bo tam jest sześć zjazdów znaczących dla dróg leśnych o znaczeniu leśnym i oni 

wejdą w współfinansowanie, ale wczoraj byłem. 

 

Julian Brewka – powiedział, ale nie wiadomo, co po wyborach? 

 

Ryszard Goławski – powiedział, no nie wiemy, ale zobaczymy. W związku z tym, że wczoraj 

byłem też na uroczystościach tam 45-lecia Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych. 

Mówiłem i Dyrektorowi Generalnemu, że tak, my to pamiętamy, myśmy w projekcie brali 

udział. Także ja spróbuję jeszcze do 15 tak? Października napisać wniosek o dokończenie tej 

inwestycji. Także myślę, że jak nam któryś z tych ministrów by podpisał, to już byłaby to 

szansa, że to się zrealizuje, bo to będzie naprawdę bardzo znaczące. Tutaj ten odcinek właśnie 

do Górki Klasztornej 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, ok chwilę, bo Pan Wójt, bo Tomek mi tu zasłonił, w ogóle 

Wójta nie widzę. Proszę Panie Wójcie, oddaję głos. 

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, nie chciałem zabierać czasu, bo już rolnicy tutaj 

są siewy i wszyscy się spieszą. Natomiast niezabranie głosu mogłoby świadczyć, że albo nie 

potwierdzam tego, co było powiedziane albo wręcz zaprzeczam. Oczywiście, potwierdzam. 

Bardzo często spotykamy się na takich roboczych spotkaniach, gdzie uzgadniamy wiele 
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kwestii i w związku z tym jakby tutaj nie, nie muszę za dużo przedłużać. Porozmawiamy też 

o tej ścieżce do Stawnicy i do Złotowa. My mieliśmy przygotowaną koncepcję już nasz 

projektant nad tym pracował, także rzeczywiście tam jest, jest wyzwanie i tu już znowu się 

pojawiają kwestie ochrony środowiska, bo już od dawna były sugestie jednego nawet  

z mieszkańców Stawnicy, żeby przy okazji jakiś budów, remontów, nadmiary ziemi wywozić 

właśnie w to miejsce, żeby tą skarpę stopniowo likwidować i być może już by jej nie było. 

Natomiast, no my mieliśmy niedawno doświadczenie na jednej z inwestycji, że gdzieś tam 

trochę ziemi wywieźliśmy. Czasowo, składowaliśmy na podwórku jednego z mieszkańców to 

ochrona środowiska, bo sąsiad zadzwonił, podkablował. Są to odpady. Nie ma możliwości 

swobodnego przemieszczania, tych mas ziemi. W związku z tym wszędzie są przepisy i takie 

gospodarskie postępowanie, żebyśmy sobie tam już te skarpy likwidowali jest to bardzo 

trudne, no ale będziemy na pewno rozmawiali. Cały szereg drobnych inwestycji  

i dużych inwestycji. My niestety z Lasów Państwowych nie dostaliśmy dofinansowania do 

fragmentu drogi w Radawnicy, ale jakby przyjmuje to z pokorą i jednocześnie cieszę się,  

że w innym miejscu na drogach powiatowych udało się te środki uzyskać i to jest jakby też 

dla naszych mieszkańców bardzo istotne i będziemy, będziemy oczywiście przyglądać się tym 

inwestycjom. Natomiast jeżeli możemy wzbudzić pewne działania w postaci choćby 

przekazanego polbruku do miejscowości Radawnica. Ponad 700 m² tego polbruku, za które 

nie to, że został nam z parkingu, ale zrezygnowaliśmy z części inwestycji, to się cieszymy,  

że możemy to wykonać i podobnie dzisiaj będziemy podejmowali decyzję o przeznaczeniu 

kwoty 200 000 zł na dofinansowanie tych poszerzeń, o których też była właśnie mowa na 

spotkaniu w Buntowie, gdzie pojawiały się takie dosyć ostre aspekty polityczne. Natomiast 

mieszkańcy patrzyli z dużym zdziwieniem i do końca ich to nie obchodzi, kto za czym 

głosuje, jakie ma barwy polityczne? Natomiast rzeczywiście droga jest fatalna i trzeba z tym 

coś zrobić i tam też zaproponowałem udział nasz jakby finansowy czy materiałowy w tej 

inwestycji. Oczywiście, moje deklaracje bez udziału tutaj radnych, bez poparcia ze strony 

Rady są nic nie warte i bardzo się cieszę, że no w przynajmniej w większości kwestii, które 

tutaj wspólnie proponujemy Radzie, uzyskujemy to poparcie i tutaj dla Państwa szczególne 

podziękowania, bo przynajmniej no jest, jesteśmy w miarę wiarygodni, składając dziś 

deklaracje tego, tego wsparcia. Cały szereg inwestycji również gminnych, które znacząco 

wpłyną na poprawę bezpieczeństwa na drogach, również powiatowych, bo przymierzamy się 

do ścieżek do Zalesia i Nowy Dwór w stronę Dzierzążenka. Też tam jakby naszymi 

projektami staramy się wkraczać już w kwestie odcinków przy drodze powiatowej, żeby 

pozamykać te drogi właśnie, żeby nie było tak jak w Stawnicy, że pozostanie dziś jakaś luka. 

Nawet na dzisiejszej sesji będziemy podejmowali też decyzję o zwiększeniu nakładów, na 

projekty, na dokumentację projektową po to, żeby to były ciągi już takie, w miarę zamknięte, 

jak będziemy realizowali je przy użyciu jakiś środków to już jest jakby drugorzędna sprawa. 

Natomiast te wszystkie działania mamy nadzieję, że w efekcie przyczynią się do poprawy, 
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tych, tego komfortu, użytkowania tych dróg. Natomiast w pełni mamy świadomość, że jest to 

proces otwarty, którego no nie jesteśmy w stanie pewnie zamknąć. Te drogi się zużywają. My 

już nasze drogi gminne, wybudowane parę lat temu, musimy remontować, poszerzać, 

dostosowywać do obciążeń, które się pojawiają. Każda nowa inwestycja powoduje większe 

zainteresowanie przejeżdżających tranzytem naszych przez nasz, przez nasz teren. Więc, no 

tutaj mamy nadzieję, że dalej uda nam się pozyskiwać środki. Myślę, że jakieś transfery 

finansowe w takiej czy innej opcji politycznej będą musiały zostać utrzymane, bo no już 

odwrotu pewnie, od tych zapotrzebowań społecznych na, na ciągi komunikacyjne pewnie nie 

ma, ale oczywiście jestem wdzięczny tutaj Panu Staroście i Panu Przewodniczącemu za 

lobbing w naszych tutaj lokalnych, lokalnych tematach, bo jak na dzień dzisiejszy coś sporo 

tych inwestycji realizujemy. Ja już pomijam kwestie techniczne, organizacyjne, związane  

z inwestycjami i te wszystkie problemy, o których tu dzisiaj była mowa, również dotykają nas 

na naszych inwestycjach. Jakości, potem wykonania oczekiwań mieszkańców itd. itd., ale 

cieszę się, że możemy tutaj kolejne sprawy załatwiać. Bardzo wiele ich jest i jesteśmy przed 

kolejnymi, kolejną turą zebrań, zebrań sołeckich. W tej chwili jeszcze są to zebrania  

z funduszu sołeckiego. Kolejne, wyborcze zebrania sołtysów pojawią się pewnie po wyborach 

samorządowych. No i tam na pewno, wiele oczekiwań będzie zdefiniowanych  

i pracy na pewno na, kolejnym pokoleniom samorządowców nie zabraknie. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, czy jeszcze ktoś z Państwa? Proszę Ala. 

 

Alicja Szewczuk – powiedziała, Panie Starosto, ja tylko króciutko. Bardzo dziękujemy, 

znaczy dziękuję bardzo z okręgu Sławianowo, Buntowo za tą drogę z Buntowa do Krajenki, 

która no była bardzo długo oczekiwana i jeszcze raz chciałabym bardzo podziękować i proszę 

nie zapominać o tej drodze z Górki do Sławianowa. Jeżeli będzie zrobiona droga ze Skica do 

Górki, ona jeszcze jest naprawdę w dobrym stanie, a nasza ze Sławianowa do Górki tam już 

jest naprawdę przykro. Przykro jechać nawet i mieszkańcy są, no niezadowoleni z tego, że 

tam jeszcze idzie jechać i będzie nalewany asfalt, a u nas już nie idzie jechać i nic nie będzie 

robione i tylko. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, będzie też robione. 

 

Alicja Szewczuk – powiedział, dobrze przekażę, ale proszę wziąć pod uwagę właśnie z Górki 

do Sławianowa tą drogę. Tam jest. Dziękuję bardzo. 
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Ryszard Goławski – powiedział, mówię o drogach powiatowych. To jest właśnie ten, te 

odcinki, jeżeli teraz zrobimy Buntowo, Czajcze i to, no to zostanie ten odcinek, o którym Pani 

mówi, no to już sobie.  

 

Alicja Szewczuk – powiedziała, tylko proszę, proszę zauważyć, jeżeli będzie droga zrobiona 

ze Skica do Górki, a nasza zostanie bez echa, to znowu będzie krytyka. Dobrze, dziękuję. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, odbija się echem, także. 

 

Alicja Szewczuk – powiedziała, dobrze, dziękuję. 

 

Ryszard Goławski – powiedział, dajmy sobie szansę jej realizacji. Pan Przewodniczący na 

pewno to zakodował. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, na pewno, czy jeszcze ktoś? Chciałby z Państwa zabrać 

głos? Nie widzę, dobra. Dziękujemy jeszcze raz za wizytę na dzisiejszej sesji.  Jesteśmy  

w stałym kontakcie, myślę, że na bieżąco jesteśmy informowani. Przebieg, przepływ tej 

informacji między powiatem a gminą o tym, co się dzieje na terenie gminy jest.  

 

Julian Brewka – powiedział, Pan Przewodniczący kilka razy w tygodniu dzwoni to wiem. 

 

godz. 955 – Starosta Powiatu Złotowskiego Ryszard Goławski oraz Przewodniczący Rady 

Powiatu Złotowskiego Julian Brewka opuszczają obrady sesji 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobra, dziękuję. Przechodzimy do realizacji Drodzy 

Państwo porządku obrad. Tylko informacyjnie dla tych, co nas oglądają i nie wiedzą,  

że w poniedziałek mieliśmy wspólne posiedzenie Roboczych Stałych Komisji Rady, 

wszystkie tematy zawarte w programie dzisiejszej sesji, jak również w planach pracy Rady, 

były szczegółowo omawiane. I jak również materiały bieżące na dzisiejszej sesji, które się 

znajdują, także przechodzimy do dalszej części realizacji naszego programu.  
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Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony do wglądu na stanowisku do spraw obsługi Rady i zwrócił się z pytaniem do 

radnych, czy zachodzi konieczność odczytywania protokołu? Od tej chwili trzynastu radnych 

uczestniczy w obradach, ponieważ nie ma Jacka Januszewskiego. 

 

Radni uwag nie wnieśli – protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

 

Radni otrzymali sprawozdanie drogą mailową.   

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – zapytał, czy są jakieś pytania do sprawozdania 

Wójta między sesjami? 

 

Radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 5 

 

Informację o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji 

otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

 

Radni uwag nie wnieśli, pytań nie było – informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 6 

 

Informacja Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w Gminie 

Złotów w pierwszym półroczu 2023 roku 

Sławomir Czyżyk – powiedział, otwieram dyskusję. Analizę macie Państwo przed sobą, tak 

jak wcześniej powiedziałem. Była tematem dyskusji na posiedzeniu roboczym komisji w 

poniedziałek. Myślę, że wszystkie niejasności zostały wyjaśnione, o ile były, a były. Czy ktoś 

z Państwa chciałby w tej kwestii zabrać głos? Skoro nie ma. Zamykam punkt szósty, 

przechodzimy do punktu siódmego.  

 

Ad. 7  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja Dyrektorów Szkół o przygotowaniu placówek do 

rozpoczęcia roku szkolnego. Informacje takie nadesłały, nadesłali wszyscy Dyrektorzy, za co 
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bardzo dziękuję. Czy może w tej tutaj akurat Pan Wójt chciałby zabrać głos? Proszę, bardzo 

oddaję głos Panu Wójtowi. 

 

Piotr Lach – powiedział, tak jest, Szanowni Państwo, oczywiście, placówki oświatowe jakby 

wizytujemy czy odwiedzamy, czy odwiedzam jakby na bieżąco, w miarę, w miarę potrzeb  

i jakieś tam uwagi są przekazywane Dyrektorom. Zresztą pewnie też jest jakiś czas, zrobimy, 

jak rok szkolny się rozhuśta, to zrobimy spotkanie z Dyrektorami, żeby omówić te problemy, 

które się pojawiają. Każda szkoła ma swoje problemy i kadrowe, i organizacyjne i no jak to 

zwykle w oświacie bywa. Ja chciałem tylko wyrazić tutaj opinie, bo przyglądałem się 

wczoraj, przejechałem wszystkie szkoły już tak, na ostatniej prostej przed rozpoczęciem roku 

szkolnego, więc oczywiście w większym lub mniejszym stopniu te prace zostały zakończone. 

W niektórych szkołach się śmiałem, że powinniśmy zakładać jakieś papcie, żeby nie deptać 

już po tych świecących podłogach. Bardzo duże zaangażowanie w miarę możliwości jakie 

daje oczywiście obiekt. Widziałem też zmiany, bo to też jest taka bolączka w kwestii 

konserwatorów w jednej z placówek. No tam zmienił się konserwator. Widać zaangażowanie 

to jest też bardzo duży aspekt, na który ja zwracam uwagę, no on jest oczywiście takie poza 

dydaktyczny, ale w kwestii jakby utrzymania obiektu, to ci konserwatorzy są naprawdę 

bardzo ważnym ogniwem i no cieszę się, że tam takie zmiany nastąpiły. Ciągle apeluję też 

właśnie do Dyrektorów o motywowanie tych pracowników, do tego, żeby te gospodarcze 

rzeczy, a zwłaszcza kwestia bezpieczeństwa, jakby różnego rodzaju urządzeń, były 

priorytetem, ale dziękuję Dyrektorom za przygotowanie tych obiektów. Mam nadzieję, że jest 

to zrobione prawidłowo. Oczywiście, pojawiają się różnego rodzaju kontrole z różnych 

instytucji i tam zawsze, jakieś zagadnienia są poruszane, ale będziemy na bieżąco je 

rozwiązywali. Jeżeli chodzi o placówki, jeżeli chodzi o placówki niepubliczne, to cieszymy 

się, że udało nam się uzyskać dofinansowanie do dyskutowanego już przed paroma laty, 

dwoma laty bodajże był wniosek Pani Dyrektor ze Szkoły Społecznej Niepublicznej  

w Stawnicy o ocieplenie budynku, udało się pozyskać dofinansowanie. Będziemy się tematem 

zajmować, mam nadzieję, że zakończy się to powodzeniem. Duża kwota ponad 500 000 zł  

i złożyliśmy podobny wniosek na obiekt w Zalesiu. Jak Państwo wiecie, czy tutaj uda się 

pozyskać pieniądze? Zobaczymy. Czekamy na rozstrzygnięcie. Mamy nadzieję, że ono 

nastąpi dosyć szybko. Jeżeli nie, to będą nas czekały tam jakieś takie, no bardziej już 

budżetowe działania, żeby ten obiekt, no niestety trudne, jeżeli chodzi o kwestie utrzymania  

i funkcjonalność, doprowadzić do, no do stanu takiego, żeby no nie zagrażał przynajmniej 

dzieciom, które tam uczęszczają. Także mam nadzieję, że rok szkolny będzie przebiegał 

prawidłowo. Wszystkie te problemy kadrowe, które się pojawiają w niektórych placówkach, 

no mam nadzieję, że się rozwiążą, natomiast też oczekujemy oczywiście wzmożonej pracy na, 

na rzecz poprawy. Zawsze jest coś do zrobienia, w naszych przypadkach w niektórych 

szkołach więcej, w niektórych mniej. Jeżeli chodzi o wyniki ośmioklasistów i tego typu tym 
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podobne testy, mam nadzieję, że będziecie Państwo próbowali poprawić te statystyki, bo 

bardzo zależy nam na tym, żeby standardy nauczania w naszych placówkach były jak 

najwyższe. Zdajemy sobie sprawę, że kwestie finansowania są tutaj bardzo drażliwe, ale są 

rzeczy, które nie do końca, nie do końca mamy wpływ. Dzisiaj czytałem w Newsletterze, że 

jest szansa na zwiększenie subwencji oświatowej w przyszłym roku i być może, być może 

pewne tematy uda nam się jakby wyłagodzić, natomiast no też, jakby z drugiej strony 

oczekujemy od Państwa jako Dyrektorów nadzoru nad kadrą pedagogiczną i realizacji na jak 

najwyższych standardach tych obowiązków, które system oświaty na nas nakłada, ale 

dziękuję bardzo za przygotowanie obiektów do rozpoczęcia roku szkolnego. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, proszę bardzo. Kolega Radny Bartłomiej  

 

Bartłomiej Batko – powiedział, dziękuję. Witam Państwa serdecznie, korzystając z okazji, że 

Państwo tutaj gościcie u nas chciałbym też powiedzieć, że tu Wójt wspomniał o błyszczących 

podłogach, ale doskonale zdajemy sobie sprawę, że ta materialna część tej oświaty to nie ma 

dna po prostu i zawsze można poprawiać, to czasami gdzieś przejeżdżam i widzę tak piękne 

obiekty oświatowe, wybudowane oczywiście z dużymi dofinansowaniami, że zdajemy sobie 

sprawę, że dużo nam jeszcze brakuje, żeby było zadowalająco. Natomiast ja chcę Państwa 

zapytać o trochę inną sprawę, o kwestię kadrową, bo to zawsze jest duży problem. Ja już nie 

jestem nauczycielem, nie pracuje, ale moja żona cały czas pracuje i mam to w domu na co 

dzień. Szczególnie teraz przygotowując plan to jest jakiś koszmar po prostu jak nauczyciele 

muszą łatać. Dyrektorzy muszą łatać etaty godzinkami jedynymi i później organizować 

dojazdy tych nauczycieli na tą jedną godzinkę, pod te osoby plany układać, to jest 

nieprawdopodobne. Ja ciągle jeszcze jestem optymistą w temacie i mam nadzieję, że ktoś 

wreszcie tupnie nogą i zmieni tą kartę nauczyciela i zakład pracy stanie się normalnym 

zakładem pracy. Praca nauczyciela stanie się normalną pracą, nie zmieniając niczego dla 

uczniów, wszystko będzie normalnie przebiegało, gdzie ta funkcja opiekuńcza  

i wychowawcza szkoły będzie realną w ramach etatu pracy nauczyciela wszystko będzie 

normalnie wyglądało. Mam nadzieję, że kiedyś do tego doczekam. Natomiast dzisiaj 

wracamy do dnia dzisiejszego przed tuż przed rozpoczęciem roku szkolnego. Chcę Państwa 

zapytać o Waszą sytuację, jakie macie kłopoty? Jak to wygląda z organizowaniem tego 

zakładu pracy właśnie? Głównie zatrudnienie nauczycieli? Czy uda się dopiąć wszystko, 

czego brakuje najbardziej? Czy uczniowie 1 września, przepraszam 4 września będą 

wiedzieli, że jutro będą normalne lekcje? Ponieważ jak się słyszy w doniesieniach medialnych 

o tym, że kuratorium wydało maksymalnie dużą niespotykaną, dużą liczbę zgód na 

zatrudnianie osób z niewłaściwym wykształceniem. Szczególnie tu myślę o tych 

psychologach, że ślusarz czy mechanik będzie mógł być psychologiem szkolnym i tutaj nikt 



27 

 

nie widzi z tym problemu żadnego? To mi się po prostu włosy jeżą i dlatego chcę Państwa 

zapytać, jak to z Państwa strony wygląda na dzień dzisiejszy? 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, bardzo. Proszę bardzo, pytanie bezpośrednio, 

chyba się tyczy wszystkich? 

 

Anna Witecka – powiedziała, bardzo. Tak ma pan rację. Jest bardzo duży problem z kadrą, 

psychologa rzeczywiście nie pozyskałam, no jest na wakacie. Pozostałe etaty też, no w szkole 

w Sławianowie dużo nauczycieli odchodzi na emeryturę, np. mają bardzo duży problem  

z pozyskaniem polonisty. Pani, która odeszła na emeryturę, zgodziła się jeszcze zostać  

i prowadzić dwie klasy i drugą emerytkę pozyskałam już dosłownie w ostatnim tygodniu, bo 

naprawdę i było w urzędzie pracy i na stronie kuratoryjnej i pytałam dyrektorów tutaj  

i z naszej gminy i z powiatu i naprawdę już. Łobżenica, Wyrzysk tamte strony, no nie. 

Sławianowo jest dosyć oddalone od miast i naprawdę dużym problemem jest, żeby ktoś 

przyjechał. Tym bardziej, że w tym roku właśnie wszędzie były te braki kadrowe.  

No i nauczyciele też wybierali w takim razie Złotów czy tą miejscowość, w której mieszkają. 

W wakacje jeszcze odeszła mi pani z przedszkola, bo też dostała propozycję w Łobżenicy 

jako nauczyciel w szkole. No i też no mówiła, że ona tylko ze względów takich dla niej 

ekonomicznych i wygodnych. No wybrała pracę w szkole w Łobżenicy, a ja znowu musiałam 

szukać właśnie nauczyciela przedszkola, no i tak jak Pan mówi, no może nie ślusarz, ale Pani, 

która ma skończone pedagogikę ogólną i doradztwo zawodowe, to nie ma kursu 

pedagogicznego. Nie wiem, jak oni te studia właśnie teraz robią, no i też musiałam pisać do 

kuratorium o pozwolenie, żeby na ten rok, na zastępstwo, bo druga pani z przedszkola jest na 

macierzyńskim, no wyrazili zgodę, żeby, żeby właśnie prowadziła to przedszkole. No i tak jak 

mówię, jak odchodzą, ta stara kadra to naprawdę bardzo trudno pozyskać nową.  

No ostatecznie właśnie, no tego psychologa mam na wakacie, z tym, że no nasza szkoła jest 

malutka. Mam jedenaście godzin pedagoga, jest pedagog specjalny. Mam nadzieję, że jak 

będą jakieś problemy właśnie takie. No, no na razie jeszcze w naszym środowisku nie ma 

jakiś takich drastycznych problemów. Także dobra jest współpraca z poradnią psychologiczno 

– pedagogiczną i na takiej zasadzie myślę, że gdyby jakieś problemy były, a nie poradzi 

pedagog, no to będziemy właśnie w taki sposób właśnie, no kontynuować, czy realizować ten 

program, ale naprawdę przyznaje, że, że kiedyś, z roku na rok jest coraz mniej dzieci, ale 

chociaż kadra była, a teraz coraz mniej dzieci i jeszcze bardzo, bardzo trudno pozyskać 

nauczycieli. Dziękuję.  

 

Jadwiga Zbiżek – powiedziała, dzień dobry. Witam Szanowną Radę. Panie Wójcie, dziękuję 

bardzo za zaproszenie, przede wszystkim na dzisiejszą sesję. Jako dyrektor tej placówki 
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niepublicznej. To co koleżanka tu powiedziała z jednej strony, jest bardzo dla mnie 

pocieszające, bo jak do tej pory, jak pamiętacie, jak się spotykaliśmy, to tylko raczej my tu  

z Panią Basią narzekałyśmy, czyli mówiąc, że to właśnie my mamy ten problem, ponieważ  

u nas te finanse nie pozwalały albo może utrudniały tak? Możliwość zdobycia pracownika, no 

bo jeżeli było wolne miejsce, gdzieś w szkole, w Radawnicy, czy w Świętej lub też innej 

placówce? No to wiadomo, ludzie z powodów finansowych wybierali wówczas placówki 

publiczne, a my zostawaliśmy na koniec. Więc to, co powiedziała tutaj moja poprzedniczka, 

no jest może dla mnie troszeczkę pocieszające, bo nie tylko ja mam taki problem, ale ona 

również, ale chcę również podkreślić, że ja też się zastanawiam nad tym, właściwie, że 

Ministerstwo podaje inne fakty, a życzenia nasze i oczekiwania, i prawda jest zupełnie inna  

i ta prawda jest niestety, ale przykra, czyli taka, że w zawodzie nauczyciela zostają nie 

wybrańcy. Ja bym powiedziała nazwę to, bo desperaci albo, albo z zamiłowania, albo jak 

mówiło się kiedyś o osobach. Myślę, że tak, tak bardzo trudno pozyskać nauczyciela do 

przedszkola, do edukacji wczesnoszkolnej. Tych podań nie ma od kilku lat, a w chwili 

obecnej jest kryzys totalny, no bo jak mówimy, kilka lat minęło, ludzie nabyli prawa 

emerytalne, korzystają z nich, przechodzą, a nowych podań nie ma i raczej nie będzie, bo 

młodzi ludzie w tym kierunku się zwyczajnie nie kształcą. To jest jedna sprawa, no i druga 

sprawa, że też właśnie liczba tych godzin, ta siatka, pojawienie się tych specjalistów i brak 

kwalifikacji, no utrudnia po prostu zatrudnienie ludzi, którzy mieliby to przygotowanie. No  

w moim przypadku troszeczkę jestem może tutaj moje poprzedniczki. Jeżeli chodzi o 

specjalistów, nieco lepiej, jak gdyby wyposażona, bo w tym roku udało mi się pozyskać 

psychologa na dziewięć godzin. Więc tutaj takie wsparcie, powiedzmy z tej strony, będzie 

może łatwiejsze i tu praca szkoły będzie mam nadzieję, w tym zakresie przebiegać inaczej, 

ale nadal też my zresztą pracujemy Szanowni Państwo, przypomnę nasze pensum wynosi 

dwadzieścia pięć godzin a więc gdybym te godzinki pojedyncze to takie, no z tych 

przedmiotów plastyka, technika, no są dopełnieniem do tego etatu, gdzie jest np. nauczyciel 

specjalista z wychowania przedszkolnego, który ma ukończone studia podyplomowe albo no 

ma kwalifikacje do techniki, plastyki. No to wtedy to uzupełnia, bo muszę tym ludziom 

zapełnić i chce i oni też chcieliby pracować na cały etat. A tak oprócz problemów, to może 

miła i radosna wiadomość, dla nas bardzo przyjemna, jeżeli są tutaj w gronie osoby, a myślę 

tutaj np. no wyszedł Radny Januszewski, ale jest Pan Brzeziński, który już tu kolejną 

kadencję pełni tak? Funkcję radnego, więc na pewno pamięta wydarzenie z 2013 roku, wtedy, 

kiedy to Rada podjęła no niefortunnie przykrą i ja bym nie powiedziała nieodżałowaną 

Uchwałę dotyczącą zamknięcia szkoły w Stawnicy. To chcę powiedzieć, że minęło tego 

momentu 10 lat, a więc teraz, w dniu 1 września więc jutro te 10 lat minie, a więc placówka 

niepubliczna w tej miejscowości 10 lat pracuje. No całkiem ma się dobrze, nie mówię 

wzorowo, bo problemy tak jak tutaj usłyszeliście są. Myślę, że się będą pogłębiać niestety  

i nie z powodu braku dzieci, tylko jak koleżanka powiedziała z powodu braku ludzi, którzy 
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chcieliby w tym zawodzie pracować, ale 10-te urodziny będziemy obchodzić, będziemy 

obchodzić je w miesiącu wrześniu, na które dzisiaj Państwa zapraszam. Dziękuję. 

 

Karol Wielgus – powiedział, tutaj u nas Radawnicy nie jest inaczej, nie jesteśmy zieloną 

wyspą niestety a szkoda. W tym momencie odeszło teraz czterech nauczycieli na urlopy dla 

poratowania zdrowia, trzech odeszło do innych szkół, podbieramy sobie nauczycieli  

z dyrektorami, patrzymy na siebie wilczym wzrokiem, tak? 

Jadwiga Zbiżek – powiedziała, albo jak nie podbieramy tak zupełnie, to staramy się sobie 

pomóc tak, tak dokładnie. 

Karol Wielgus – powiedział, tak, bo tutaj też wymiany są nauczycieli, ale niestety no jest, 

jest sytuacja bardzo trudna. Całe szczęście rzutem na taśmę już w ostatnich tak naprawdę 

dniach udało się jeszcze nauczyciela zdobyć do wychowania przedszkolnego i kadrę mam 

dopiętą tutaj w Radawnicy praktycznie na 100% posiłkując się emerytami. Tak? Czyli tutaj do 

pierwszej klasy też pani, która jest na emeryturze, czy psycholog na emeryturze, tak także 

wszystko jest posiłkowane się nauczycielami, emerytami, którzy jeszcze zgodzili się 

pracować. Przyszłe lata są nie za ciekawe, ponieważ gro pań czy panów nauczycieli odejdzie 

na emerytury też tak, bo to 64-te, 65-te roczniki. Tutaj myślę, to tak wszędzie jest, że 

przyszłość nie jest różowa i to tyle.  

Mariusz Filipkowski – powiedział, dzień dobry. Już włączam. Jeżeli chodzi o Świętą,  

to dobra wiadomość jest taka, że czwartego, właściwie piątego wszystkie zajęcia się będą 

odbywały, wszyscy przedmiotowcy są, nauczyciele z zakresu pomocy psychologicznej  

i pedagogicznej też są, czyli jest psycholog, jest pedagog w odpowiednim wymiarze, jest 

pedagog specjalny, jest logopeda, ale oczywiście bez trudności się nie obyło. Zawsze ten 

ostatni tydzień jest denerwujący, czy nauczyciele ci, którzy się zdeklarowali na nowo, na 

nową umowę, czy nie zmienią zdania w ostatniej chwili, bo właściwie co roku zawsze 

przychodzi i mówi, że jakieś coś innego pojawiło. Też wiem z rozmowy z nauczycielami,  

że byli pod podbierani, podpytywani, czy nie przejdą do innej szkoły? Nie mówię tutaj tu  

w Łobżenicy itd. No to się po prostu dzieje, no wszyscy, wszyscy zostali. Natomiast jeżeli 

chodzi o trudności, znaczy bez nauczycieli, emerytów, tak jak tutaj kolega powiedział byśmy 

sobie nie poradzili. Ja teraz mam dwóch, bo nie zobaczymy, co się zadzieje później. 

Natomiast to dzielenie się nauczycielami, ono jest przy jakości pracy szkoły tym zadaniem 

dodatkowym. Musimy nauczycieli motywować, żeby jednak te dzieci po prostu no, no swoje 

przeżyły i wiele tych, żeby te imprezy się odbyły. Ja tak na szybko naliczyłem. Mam 

jedenastu nauczycieli, jedenastu, którzy pracują, gdzie, gdzieś jeszcze. Wśród tych jedenastu 

jest kilku dla których Święta jest szkołą macierzystą, ale też są nauczyciele, których, dla 
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których szkołą macierzystą jest inna szkoła a do Świętej przychodzą jakieś godziny zrobić  

i to są te trudności właśnie z ułożeniem planu. To jest masakra, ułożyć plan. Robimy 

wszystko, żeby tego dzieciaka nie zgubić, żeby jednak po prostu, no jednak ten plan był dla 

dziecka a nie dla nauczyciela, ale czasami się nie da, bo ten nauczyciel właśnie nie może, bo 

ma tam lekcje, bo on jak nie przyjdzie, no to to tych zajęć nie będzie, także najwięcej jest 

tych, tych nauczycieli szkołą, z którą się z największą ilością nauczycieli dzielimy, no to jest 

sąsiednia szkoła Kleszczyna. To jeszcze pozostałość, po tym jak gimnazja zniknęły, to 

nauczyciele dostali tam godziny i już nam się zadomowili i się poprzesuwali, poodchodzili ze 

Świętej, wybrali Kleszczynę albo odwrotnie. Także, to są te roszady, ale tak jak mówię, co 

będzie później to, to nie wiem. Na razie na dzisiaj wszystko jest w porządku. Wszyscy mają 

dużo godzin, jeżeli mają mało w tej szkole, to znaczy, że mają w innej szkole, dlatego mają 

nie mało tylko po prostu etat. Natomiast ci, co pozostali, dla których ta szkoła jest tylko 

jednostką pracą, naprawdę mają godzin, dużo. Dochodzi do sytuacji tego typu, co jeszcze 

niedawno nie było nie do pomyślenia. Ja pamiętam rady, gdzie, gdzie nauczyciele no kłócili 

się o godziny, że chcę jeszcze godzinę, jeszcze chce to kółko wziąć, potrzebuje zespół 

wyrównawczy, a teraz przychodzą, on mówi, że on nie chce tego, nie da rady! Dlaczego mi tu 

Dyrektor dał tą godzinę? Ja mówię Jezu. Tego kółka nie chce, kiedy ja mam to zrobić? Ja 

mówię Jezus po prostu musi pani wziąć, po prostu nie mam komu dać, pani sama powie komu 

ja mam to dać? To jest no nikt, no właśnie, no nie mam komu dać, musi pani to wziąć. Także 

życzę wszystkim tylko dużo zdrowia nauczycielom, bo naprawdę przy tym nasyceniu godzin, 

czyli tam blisko półtora etatu, jak jednego, dwóch zabraknie, to po prostu no leżymy, bo 

musimy lekcje trzymać do odjazdu autobusów, czyli ta opieka musi być zapewniona, ale na 

czwartego wszystko jest gotowe. Nauczyciele są, specjaliści, są i oby wszystko było dobrze. 

Dziękuję bardzo. 

 

Barbara Kopeć – powiedziała, w Zalesiu i w Górznej również czwartego zaczynamy rok 

szkolny i kadra w komplecie. W Górznej trzeci rok szkolny mój zaczynam. Już na spokojnie, 

już bez takich nerwów nowicjuszki, ale faktycznie spostrzeżenia takie, że no zawód 

nauczyciela wymiera, to mi, mi też towarzyszą. Dziesięć lat temu jak z Panią Jagodą 

niepubliczne nasze szkoły otwierałyśmy, to nawet u nas były podania o pracę, już nie mówiąc 

o tych szkołach, które, które są samorządowe. Natomiast na dzień dzisiejszy podań o pracę 

praktycznie nie ma, jeśli już, to na pomoc nauczyciela raczej nie na wykwalifikowaną kadrę. 

Więc to jest przerażające. Niemniej w Górznej jedyny brak jaki mam, to jest nauczyciel edb, 

czyli jedna godzina w klasie ósmej w tygodniu. No jest to pracownik nie do zdobycia tak 

naprawdę, bo nikomu się nie opłaca przyjeżdżać do Górznej, żeby tę jedną godzinkę, więc 

ratuje mnie przepis umożliwiający przydzielanie zastępstw doraźnych i po prostu w ten 

sposób ten przedmiot jest realizowany, ale może jeszcze coś się zmieni. Natomiast w Zalesiu 

komplet kadry mamy. Taka ciekawostka sobie właśnie teraz sprawdziłam, że w Zalesiu mam 
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na szesnastu nauczycieli troje, którzy są u mnie na stałe, czyli troje, którymi, że tak powiem, 

mogę żonglować, a reszta jest wszystko w sztywnych ryzach. Muszą dojechać, wyjechać, 

przyjechać na konkretne godziny i tu faktycznie do wczoraj wieczora układałam plan lekcji, 

już u mnie w domu jak widzą program dokładania planu i płachtę, gdzie się wypisuje 

wszystko to, to już mijają mnie z daleka, bo naprawdę jest to, jest to bardzo koronkowa praca 

i ciężko to zrobić i właśnie z myślą o uczniach, żeby nie siedzieli w szkole do 15-tej ci  

z młodszych klas, żeby nie zaczynali na 10-tą tylko żeby mogli zacząć od rana. Więc nie jest 

to łatwe, ale no ale, no ale jakoś dajemy radę wszyscy tutaj razem i również dziesiąte 

urodziny obchodzimy razem tutaj z ze Stawnicą. My planujemy na dzień nauczyciela w tym 

roku 13-ego wyjątkowo października, bo 14-sty to sobota, ale też będziemy zapraszali do 

odwiedzenia naszej szkoły. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa? Proszę, kolega 

radny Tadeusz Brzeziński. 

 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, już tak powiem troszeczkę ogólnie, bo to jak Pani 

wspomniała, to powiem tak. Może właśnie ta forma funkcjonowania szkoły jest lepsza, 

aniżeli ta, że, że funkcjonowanie i działalność, czy ten cały proces, jaki zachodzi, bo to nie 

jest tak, że nauczycieli ogólnie brakuje, bo brakuje, bo to wynika z tego roku i z tej sytuacji na 

przykład dzisiaj. To są procesy. To wynika z jakiś tam zaszłości, że gdzieś były dobrze 

podjęte decyzje, czy lepiej podjęte decyzje. Lepsze ustawy. Tak np. takim, co ja uważam, że 

był błędem np. że powstały w ogóle gimnazja. Uczyliśmy się w takich szkołach, jakimi się 

uczyli. Edukacja była taka, jaka była i gimnazja same, proszę Państwa w naszym kraju nie 

wniosły nic. One przedłużyły tylko szkołę podstawową, bo tak jak właśnie było to wzorem 

zachodu. Na, na zachodzie gimnazja już ukierunkowały ludzi zawodowo. I kierunkują dalej  

i ten proces, ja uważam, wcale nie powinien iść w tamtą stronę. Wiele zamieszania, wiele 

problemów, to stworzyło i uważam niepotrzebnych a przedłużyło to tylko podstawową szkołę 

i jeszcze poróżniało często uczniów, bo on już był rangą, wyżej. Już było tam takich  

i właśnie w tych procesach to to nie wiem, czy nie więcej złego, ani aniżeli dobrego. Tak 

naprawdę wprowadziło. Więc to różnie się odbywa i różnie to później, po czasie różne mamy 

tego efekty, no i musimy się z tym borykać. Tak tylko tu jest ze strony gospodarza, do Pana 

Karola, to ta inwestycja nasza, budowy tej podkowy i parkingu przedszkolnego wiele lat tam 

oczekiwana. Ona była wpisana w konkretną inwestycję. W konkretne dofinansowanie. 

Niestety to tam nie udało się to tak w całości zrealizować na ten moment. Będzie na pewno 

szukane inne rozwiązanie i wpisanie tam. Dlatego jest też takim teraz tym ma małym 

bonusem ta ten odcinek drogi z tego Funduszu Leśnego, tu od strony Złotowskiej do domu 

nauczyciela a no, ale dalsze na pewno będzie realizowane. Tylko że to.  
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Piotr Lach – powiedział, przepraszam. Wtrącę. Dzisiaj już o tym wspomniałem. No nie udało 

nam się uzyskać dofinansowania, był to tylko fragment dojazdu od drogi Powiatowej do lasu. 

Krótki odcinek, o który wnioskowaliśmy do Lasów Państwowych, nie uzyskaliśmy tego 

dofinansowania. Czy ze względu na to, że duże nakłady poszły na inwestycje na terenie 

gminy, ale w drogi powiatowe. Nie dociekam. Natomiast fakt, że będzie, że jest dokumentacja 

i zakończą się procesy związane z wydaniem decyzji na realizację inwestycji drogowej itd., 

no otwiera nam drogę do prób. Po pierwsze, pozyskania środków finansowych lub realizacji 

zadania etapowo. No jest tutaj, jest to pewien pewnie chaos informacyjny, ponieważ my już 

raz ogłaszaliśmy to, że zostaliśmy zakwalifikowani do dofinansowania z  Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na tą inwestycję. Natomiast analiza naszego wniosku doprowadziła do, 

do tego, że stwierdzono, iż parking nie służy jakby organizacji ruchu drogowego, a jest 

elementem towarzyszącym szkole i w związku z tym wyjęto z kosztów kwalifikowanych 

budowę parkingu a to spowodowało zachwianie proporcji i w efekcie odrzucenie naszego 

wniosku, jeżeli chodzi o Program Rozwoju Obszarów Wiejskich. Także dwie, dwukrotne 

próby, pozyskania dofinansowania się nie powiodły, natomiast no ewentualnie możemy 

podjąć decyzję o budowie tego parkingu z własnych środków. Być może całej drogi, to 

oczywiście zależy wszystko od, od możliwości i decyzji Rady lub poszukiwania środków 

zewnętrznych w dalszym czasie. Istotne jest to, że jest dokumentacja techniczna, która jakby 

zawsze stanowi ogromny, ogromny problem przy wszystkich tego rodzaju inwestycjach. 

Zakres jest bardzo ambitny jak Państwo widzieliście i w związku z tym, no stąd bardzo duże 

kwoty realizacji tego zadania, ale chcielibyśmy kompleksowo rozwiązać problem 

komunikacyjny przy szkole. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panu Wójtowi. Proszę bardzo, czy jeszcze ktoś  

z Państwa? Nie widzę chętnych. Drodzy Państwo, tu wysłuchując i analizując te wszystkie 

informacje, które zostały przygotowane jak co roku, zostają przygotowane przez Dyrektorów 

przed rozpoczęciem roku szkolnego. Powiem tak. Taka refleksja mi nachodzi, że zawsze ja 

byłem jednym i jeszcze może tu kilku, którzy no czepiali się, bo to tak zawsze chodziło, 

czepiali się tej oświaty, bo szukają jakiś tam rozwiązań, ale powiem Państwu tak w skrócie,  

że naprawdę zawsze, kiedy zajmowaliśmy się oświatą i szukaliśmy jakiś rozwiązań, nie 

stricte ekonomicznych, posługiwaliśmy się tutaj dobrem dziecka, przede wszystkim. Dobrem 

dziecka i teraz tak wysłuchując tego, co się, ten cały proces, który tu zachodzi po tych kilku 

latach, mając mniejsze, większe szkoły. Widzę i zadaje sobie pytanie no w jakim kierunku to 

idzie? No niestety no idzie to w tym kierunku, który my kiedyś chcieliśmy, a nie mieliśmy 

narzędzi i możliwości, żeby to zrobić, żeby na dzień dzisiejszy nie wstać w tym miejscu, jak 

stoimy. Nie dość tu Pani Dyrektor przyznała, że mało dzieci, się okazuje teraz, że już 

nauczycieli brakuje. Czy tu ja nie wiem? No brzydko, powiedzieć, to pewnie niedługo 

śmiercią naturalną to wszystko umrze. I to, co wszystko w ogóle ten całokształt, który wokół 
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edukacji się dzieje w kraju, to całe zamieszanie. Do niczego i odpowiedzcie sobie na pytanie, 

czy to jest dla dobra dzieci? Wy robicie może wszystko dla dobra dzieci, ale nie jestem 

przekonany, że to, co potem efektem tego wszystkiego jest nie wykwalifikowana kadra 

nauczycielska, brak kadry nauczycielskiej, co my na wsi? Tu się słyszy, no duże, jakieś 

miejscowe aglomeracje, miasta, no gdzieś tam jest anglista, jakiś tego, czy my możemy też to 

zaoferować? Mamy tu na dzień dzisiejszy? No mamy, no chwała Bogu, że mamy, chwała 

Bogu, ale widzę i teraz, jak tu Pan Dyrektor powiedział, za rok znowu kilku odejdzie, a nie 

ma jak Pani Jadzia tu powiedziała, że, że nikt się w tym kierunku nie kształci. Nie ma 

młodych, nauczycieli. Nie wiem, no po prostu. To samo się dzieje w służbie zdrowia. Nie 

wiem, w którym miejscu ten kraj stoi? Po prostu ręce opadają, ale nie będę. Dziękuję Wam 

bardzo za przygotowanie jeszcze raz tych wszystkich informacji. Drodzy Państwo, my 

będziemy przechodzić, jeżeli jest, możecie Państwo z miłą chęcią, zostać tu z nami do końca, 

ale wiem, że czas jest gorący dla Was. Jak kto powiem tak, nie ma ochoty, a nie ma czasu,  

o tak! Nie ma czasu.  

Jadwiga Zbiżek – powiedziała, to pozwoli Pan, Panie Przewodniczący, że do tych narzekań, 

to dodam jeszcze podziękowania. Cały czas chcę podkreślić, że też jakby gmina, no przez czy 

pracownicy tu generalnie chodzi mi o panie z komórki oświatowej. Tam tak, w biurze zawsze, 

kiedy ja potrzebuję jakiejkolwiek rady pomocy, wsparcia, to nigdy te osoby tego wsparcia po 

prostu nie udzieliły. Bardzo też dziękuję. Tutaj nie odmówiły. Nie odmówiły, nie odmówiły, 

nie, nigdy nie odmówiły, nie, nie czy Pani Joasia, czy pani Kasia, no kogokolwiek z imienia  

i nazwiska bym tutaj musiała wymienić, czy też no bardzo też chciałabym podziękować Panu 

Wójtowi za umożliwienie tutaj udostępnienia pomieszczenia jakim jest sala sesyjna przy 

organizacji egzaminów na wyższy stopień awansu zawodowego. Ci nasi nauczyciele też do 

tych komisji przystępują i czy w poprzednim roku, czy w tym roku, czy w którymś który był, 

to zawsze też tutaj jest przychylna decyzja co do tego, żeby ten egzamin odbywał się tutaj,  

w miejscu. To jest też ważne z tego powodu, że no taką rangę nadaje ważność przebiegu całej 

po prostu pracy tutaj komisji, tej osoby, która do tego egzaminu przystępuje. Także ukłony  

w tym kierunku, jak również co do tego, że udało się pozyskać środki tak długo wyczekiwane 

na modernizację. Nie ukrywam, że troszeczkę boję się tego remontu, Panie Wójcie, Szanowni 

Radni, bo no po pierwsze, nie wiem, kiedy on będzie, jak się do niego przygotować, bo już 

np. podjęliśmy prace związane z przygotowaniem placówki związane z malowaniem płotu na 

zewnątrz. Chcieliśmy i takich innych rzeczy troszeczkę, ale dobrze mój konserwator, taki 

rozważny mężczyzna i mówi: „szefowa”, bo tak się do mnie zwracają na co dzień szefowa 

mówi: „może, chwilę, może poczekajmy, bo no, bo szkoda, żeby to uległo zniszczeniu” jeżeli 

tam niewątpliwie tutaj po prostu czekamy też na ten, na tą modernizację, myślę, że to tak jak 

powiedziane zostało kwota olbrzymia, remont też będzie olbrzymi, bo tak, jestem, póki co 

przerażona samym przebiegiem tego remontu. Można powiedzieć, ale myślę, że sam budynek 
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aspektami, a też Wy jako gospodarze, jako gmina będziecie mieli obiekt dobrze, że tak 

powiem, wyposażony. 

 

Piotr Lach – powiedział, boisko wielofunkcyjne za oknem. 

 

Jadwiga Zbiżek – powiedziała, boisko, bardzo blisko szkoły i myślę, że będzie przez nas 

wykorzystywane no jak najszybciej niech.  

 

Barbara Kopeć – powiedziała, Panie Przewodniczący. Ja się chciałabym tylko dołączyć do 

słów podziękowań tutaj koleżanki, bo faktycznie szkoły niepubliczne bez wsparcia tutaj 

ciężko. Także również się przyłączam do tych podziękowań. 

Jadwiga Zbiżek – powiedziała, to jak tak. Oprócz podziękowań pięknych jeszcze jedna 

znaczy ja. Poprosić wtedy w tym momencie w jakim jestem. Dokładnie, aby pomóc nam, 

czyli w tych placówkach. Dyrektor. Bo jeżeli chodzi o uczniów i o subwencję, która no, bo tu 

należy mówić o pieniądzach. No nie ma innego wyjścia. Realizowana, ale jest lepsza. Nieco 

gorzej wygląda sytuacja, jeżeli chodzi o oddział przedszkolny. Zdajecie sobie Państwo, że to 

są. Bardzo szczęśliwa, gdyby pozwolono nam rzeczywiście samą tą dotacją, którą mamy, 

którą dysponujemy. No nie chcę mówić. Gospodarować tylko w jednym garnku, czyli żebym 

mogła różnego rodzaju przeszeregowania po prostu poczynić na potrzeby. Robimy to, ale 

Wasze przedszkola niestety z przykrością muszę powiedzieć, chyba. Niskim to za mało 

powiedziane. Poziomie w sensie finansowym, a to bardzo. Bo no tak, ustawa też jest 

skonstruowana, że tyle, ile kosztów jest utrzymania dziecka w przedszkolu. Do nas  

i prosiłabym, żeby może tutaj w tym względzie no poczynić pewne nie chcę mówić, 

poprawki, to moja prośba może też do kolegów. Nie wrzucili w szkołę, tak, żeby ta kreda 

troszeczkę tam w tym przedszkolu się znalazła, bo to powoduje, że wtedy my troszeczkę 

mamy łatwiej.  

Mariusz Filipkowski – powiedział, bo Państwo zauważyli, że nikt z nas nie mówił  

o kłopotach finansowych, tylko o czynniku ludzkim. Nikt nie narzeka, że brakuje na kredę 

czy tzw. kredę. Uważam, że jest dobrze. Mamy sprzęt, gdzie tylko nieliczni potrafią 

skorzystać z tego sprzętu. W wyniku budżetu czy tam. Jest także naprawdę. Piłek nam nie 

brakuje tzw. kredy nie brakuje, tu jest dobrze i za to dziękuję i życzymy sobie, żeby tak dalej 
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było. Natomiast czynnik ludzki, no to już jest sprawa właśnie zupełnie inna i złożona. Także 

dziękuję jeszcze raz za wsparcie, za budżety szkół w imieniu swoim i kolegów, koleżanek, 

dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, my również dziękujemy za dotychczasową współpracę  

i życzymy wszystkiego dobrego w nowym roku szkolnym. Proszę przekazać najlepsze 

życzenia całej Waszej tam, załodze, jak i również pracownikom, którzy na co dzień 

utrzymują, dbają o czystość. Woźnym, wszystkim po kolei i życzyć wszystkiego dobrego na 

tym, w nowym roku szkolnym. Dziękuję.  

godz. 1037 – Dyrektorzy opuszczają obrady sesji 

Informacja Dyrektorów Szkół stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy, Drodzy Państwo do punktu ósmego porządku 

obrad. 

 

Ad. 8 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Realizacja podatków i opłat pierwszej i drugiej raty, 

umorzenia należności podatkowych i niepodatkowych za pierwsze półrocze 2023 roku. 

Informacje macie Państwo przed sobą. Proszę, bardzo otwieram dyskusję. 

Radni uwag nie wnieśli, informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

Ad. 9 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej  

dz. nr 187, obręb Klukowo, stanowiącej własność Gminy Złotów radni otrzymali  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad. 

 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej dz. nr 187, obręb Klukowo, stanowiącej 
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własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima    X 

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 12 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 1 

 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXI.590.2023 

Uchwała Nr LXI.590.2023 w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 

gruntowej dz. nr 187, obręb Klukowo, stanowiącej własność Gminy Złotów załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

Ad. 10 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Złotowskiemu radni 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 
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Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Złotowskiemu i poddał pod głosowanie, w którym wzięło 

udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXI.591.2023 

Uchwała Nr LXI.591.2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Złotowskiemu załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. 11 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki.  

I tutaj Drodzy Państwo, najpierw musimy się zająć autopoprawkami. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki numer jeden, poddał 

pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie 

wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki numer jeden zostały przyjęte jednogłośnie. 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki numer dwa, poddał pod 

głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie 

wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki numer dwa zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXI.592.2023 

Uchwała Nr LXI.592.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 

rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 12 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 radni otrzymali  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy dwie 

autopoprawki, poddał pod głosowanie autopoprawki numer jeden. Zapytał, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje odnośnie wprowadzenia autopoprawek numer jeden do projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029. W głosowaniu wzięło udział  

13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki numer jeden zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – poddał pod głosowanie autopoprawki numer 

dwa. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie wprowadzenia autopoprawek 

numer dwa do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki numer dwa zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXI.593.2023 

Uchwała Nr LXI.593.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 13 

 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dotyczącego lokalizacji instalacji fotowoltaicznych na terenie Gminy Złotów radni otrzymali 

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powiedział, musimy przegłosować Załącznik 

numer 2, rozstrzygnięcie Rady Gminy w sprawie uwag wniesionych do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dotyczącego lokalizacji instalacji fotowoltaicznej na 

terenie Gminy Złotów. poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Załącznik numer 2 został przyjęty jednogłośnie.  

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dotyczącego lokalizacji instalacji fotowoltaicznych na 

terenie Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   
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9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXI.594.2023 

Uchwała Nr LXI.594.2023 w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dotyczącego lokalizacji instalacji fotowoltaicznych na terenie Gminy Złotów stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 14 

 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Złotów w obrębie wsi Zalesie radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem  

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w obrębie wsi Zalesie   

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  nieobecna   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXI.595.2023 

Uchwała Nr LXI.595.2023 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Złotów w obrębie wsi Zalesie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo, czy ktoś z radnych chciałby złożyć 

interpelację, zapytanie? Proszę bardzo koleżanka radna Adriana Opłatek. 

 

Adriana Opłatek – powiedziała, Panie Przewodniczący, trzeba kuć żelazo, póki gorące, 

chciałabym złożyć wniosek formalny o zorganizowanie spotkania roboczego odnośnie 

odcinka, ścieżki pieszo – rowerowej od drogi ze Złotowa. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, ok wniosek formalny został przyjęty.  Przy najbliższej okazji 

wspólnie ustalimy, będzie taka okazja. Tak jest, kogo tam zaprosić? Do tego, do udziału  
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w tym? To co? Podejrzewam, że to na, na najbliższej komisji myślę,  

że byśmy to uczynili.  

  

Ad. 16 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym, iż nie było żadnej interpelacji i zapytania 

radnych. Informuję również, że na poprzedniej sesji również nie było, w związku z tym punkt 

zamykam. 

 

Ad. 17 

Wolne wnioski i informacje.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, kto z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę. Koleżanka 

Adriana Opłatek.  

 

Adriana Opłatek – powiedziała, Też do części bardziej roboczej, przyjrzenia się, jak Wójt 

wcześniej wspomniał odnośnie, że została zwiększona pula na projekty i chciałabym 

naprawdę, żeby pracownicy, którzy tam analizują złożone projekty czy problemy, które mają 

nanieść, uwzględnić w projektach. Chodzi mi o drogę Złotów – Zabajka – Stawnica to, co 

żeśmy przyjęli po powiecie, żeby ująć ją nie do zaprojektowania. 

 

Piotr Lach – powiedział, Znaczy myślę, że no oczywiście za chwilę spotkamy się pewnie na 

spotkaniu związanym z budżetem i wszystkie wnioski, które się pojawią tutaj, jakby  

z Państwa inicjatywy, ale też tak jak wspomniałem, będziemy mieli zebrania wiejskie, gdzie 

kolejna pula, jakby oczekiwań się pojawi i jak najbardziej jestem, jestem na to otwarty. No 

oczywiście ubolewamy, że nie uzyskaliśmy dofinansowania na budowę chodnika wzdłuż tej 

drogi, ale być może z drugiej strony dla tej całej inwestycji kompleksowej lepiej, że będzie 

można zaprojektować od nowa, uwzględniając wszystkie aspekty odwodnienia i ścieżki. 

Dokumentacja techniczna, jak już sami widzimy, jest kluczowa, jeżeli chodzi o składanie 

wniosków. Natomiast też jakby no niestety już mamy pełną świadomość, choćby z 

dzisiejszych zmian, że ceny tych projektów są bardzo wysokie. I no co gorsza, czas realizacji 

i różne problemy, po drodze związane właśnie z ochroną środowiska czy i zabytkami, 

stanowiskami archeologicznymi, wodami polskimi itd. itd. Wszystko stanowi wyzwania  

i bardzo często ten proces projektowy mocno się wydłuża, ale jak najbardziej tego typu 

wnioski należy, należy rozpatrywać i być może ta dokumentacja powinna być wykonana. Jest 

to odcinek, który jakby zamknie, zamknie pewien ciąg komunikacyjny pomiędzy drogami 
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wojewódzkimi i na pewno jest bardzo uzasadniony i być może będzie miał szansę na 

uzyskanie dofinansowania. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, czy jeszcze ktoś z Państwa? 

 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, mieszkaniec do mnie się też zgłosił tu na ze no ze starej 

szkoły, tu mieszkający tam. No i chodzi o ten przepust. Tam Pan Grzegorz, chyba nie wiem 

do Pana, tam dzwonił też czy nie? Ale no chciałem na to zwrócić uwagę, że rzekomo jest 

zapchany. Nie wiem, tak twierdzi, no i to tak, no to jest problem, bo jak są mały opad 

deszczu, to nie jest, nie ma, nie stanowi to wielkiego tego. Przy większym wiadomo, że tego 

nie da się opanować, ale generalnie tam powinien być taki dość, bo tamten rurociąg dalej jest 

dość gruby, który pod chodnikiem gdzieś jest, a ten odpływ jest dość cienki i tutaj to, to z tej 

Człuchowskiej i z dołu to wszystko to jest tak, tak droga sprofilowana. Żeśmy o tym 

rozmawiali nie, że on cały czas ma problem, że teraz ostatnio to mu się aż do stodoły ta woda 

wepchnęła i no tam nie wiem, czy tam by powinno być to pod tym chodnikiem, gdzieś 

troszeczkę ten przepust, faktycznie taki do dość większy, zrobiony, bo się wlewa mu na 

podwórko co chwilę, co by nie było, wlewa się mu ta woda i no to każdy z nas by tam, nie był 

z tego zadowolony zapewne, a teraz rzeko, że jest zapchany. Nie wiem, zgłaszał on tam? Nie 

wiem, kto by chciał się tu odnieść trochę i ale, ale to już, pomijając nawet to, bo to by trzeba 

było sprawdzić, to to jest tam z tym przepustem, pewnie z przepustem tego odcinka od kratki 

do tego, bo tam jest rurociąg pod chodnikiem dalej. Ja patrzyłem w tym rowie, u nas nie? 

Gdzie jest ten odpływ? Tam jest naprawdę rura, taka solidna, tam ona, ona może, ma 

przepustowość dość dużą, a tutaj no wlewa mu się co chwilę na to podwórko. 

 

Grzegorz Górski – powiedział, jeśli mogę odpowiedzieć od razu. Ja miałem interwencję. 

Właśnie jak, jak były dosyć intensywne odpady deszczu, że kratka nie odbiera wody. 

Pojechałem tam, ludzi wysłaliśmy, oczyściliśmy ten osadnik, ale w momencie, kiedy deszcz 

ustał właściwie, tam po krótkim czasie ta woda zeszła, także tam może być problem tylko  

z przepływem tej wody. Może gdzieś być przytkany lub średnice może są za małe, bo 

generalnie woda odchodzi. Jest tylko moment, kiedy jest taki nawalny deszcz i ta woda  

z góry z powiatowej spływa. Może być taki moment właśnie, że ona nie zdąży odpłynąć  

i wtedy się przelewa nie? 
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Tadeusz Brzeziński – powiedział, nie bo to, bo tak żeby to, bo to miejsce jest trudne, bo tam 

naprawdę z góry z Człuchowskiej, a z tej z góry tylko gdzie jest pochył to wszystko i ta po 

powiatowa droga tak jest sprofilowana, że akurat to mu wszystko wpływa akurat w tą jego 

stronę i tam jest na asfalcie kratka i ta kratka, która była zrobiona tam nawet w tym 

zagłębieniu i no tak, że to do końca nie spełnia tego, żeby tą wodę odebrać, nawet. Wiadomo 

ulewa, tak jak była ostatnio, gwałtowny deszcz taki to no przeleje się tam, tam nie ma siły na 

to, tak. Ale chyba to wymaga troszeczkę tam rzucenia na to uwagi. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Panie Wójcie? 

 

Piotr Lach – powiedział, oczywiście tutaj jakby też będziemy, będziemy rozmawiali, bo 

musimy pamiętać o tym, że wybudowaliśmy cały szereg dróg, już z instalacją odwodnieniową 

i ona wymaga konserwacji. Zapiaszczenie jest bardzo wysokie, zimowe utrzymanie dróg. 

Potem no staramy się zamiatać, staramy się sprzątać, zresztą w obszarach wiejskich dobrze 

wiemy, że jakiś transport słomy, nie słomy, odpady jakieś roślinne się pojawiają i zatykają. 

Wymaga to bieżącego utrzymania. Rozważaliśmy kwestię taką, żeby odciąć drogę, odciąć 

spływ wody w ogóle z drogi powiatowej poprzez jakieś urządzenie inżynieryjne i żeby ona 

się nie wlewała jakby na naszą drogę. No tutaj być może będziemy musieli do tego wrócić. 

Natomiast, natomiast ogólnie podsumowując, Panie Radny. Fakt jest taki, że wystarczyło 

wczoraj popatrzeć, co było w Warszawie na S8, co się działo w Wiśle? Jakie samorządy mają 

problemy. My dostajemy po każdym deszczu, dostajemy zdjęcia od mieszkańców, że trochę 

piasku się pojawiło. Ćwiczymy te tematy w Kamieniu i ćwiczymy w Krzywej Wsi, gdzie 

teraz po inwestycji wodno-kanalizacyjnej mamy rozkopane grunty, wylaliśmy nowy asfalt  

i mamy zdjęcia. Niezadowolenie mieszkańców, że tam piasek, błoto spływa i zobaczcie, co tu 

się dzieje? Natomiast no niestety są to zjawiska, na które musimy reagować, musimy się 

starać zabezpieczyć, ale chyba nie ma rury, która by jest w stanie odprowadzić wszystkie 

nawalne deszcze, które mogą nas spotkać. I tutaj ja nie chcę się też tłumaczyć i jedynie 

możemy zaapelować do mieszkańców o pewną wyrozumiałość. Jesteśmy zawalani zdjęciami 

po ulewach. Jak wyglądają drogi, że stoi woda. Jeżeli to jest weekend to czasami jedziemy  

w poniedziałek, czasami jedziemy następnego dnia i tych tej wody nie ma, bo ona wsiąknęła, 

ale jeżeli wyjdziemy w czasie deszczu przed dom i pstrykamy zdjęcia, że jest kałuża  

i przysyłamy je do Gminy? Oczywiście, no my jakby czujemy się odpowiedzialni za to, 

bierzemy pieniądze, żeby, żeby reagować, te problemy rozwiązywać, ale też zawsze no 

staramy się usprawiedliwiać, choćby w pewnym sensie, że nie tacy inżynierowie 

przygotowywali instalacje odwodnieniowe w dużych miastach i te miasta są zalane, bo po 

prostu no na pewne zjawiska trzeba próbować je rozwiązać, ale też jakby troszeczkę, 
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troszeczkę wyrozumiałości trzeba mieć i tutaj na pewno będziemy dalej śledzili, śledzili to, co 

się tam dzieje już teraz. Z mieszkańców nikt nie wyjdzie przed dom, niczego nie zamiecie, 

przynajmniej nie wszędzie. Niczego nie zamiecie, nikt nie zmiecie piasku z ulicy, nikt nie 

zmiecie trawy z ulicy, no i nikt nie odetka, kratki itd. Tylko są telefony do Gminy, no i takie, 

takie znamie czasów. Dobrze, że ta instalacja w ogóle tam jest odwodnieniowa, natomiast 

tych problemów mamy bardzo dużo. Dostajemy mnóstwo zdjęć i mnóstwo interwencji,  

no i jakby no staramy się z pokorą je realizować.  Jednocześnie też apeluję, jeżeli Państwo, 

jako radni, czy też sołtysom, to zwracaliśmy uwagę, że jeżeli są jakieś zjawiska, czy, jakieś 

uszkodzenia zamulenia, też czy pojawił się jakiś piasek, to prosimy o interwencję, żebyśmy 

mogli pojechać i zainterweniować, wcześniej niż zrobią to media albo osoby nam trochę 

mniej życzliwe, ponieważ no są to zjawiska niestety, których, których no nie jesteśmy  

w stanie w 100% wyeliminować, a z którymi walczymy. Mam nadzieję, że kolejne inwestycje 

będą już łatwiejsze i te obiekty inżynieryjne pozwolą na odprowadzenie tych wód  

i powtarzaliśmy to wielokrotnie, parę lat temu pod pojęciem droga, to było to, co mamy  

w Starym Dzierzążnie, że przyjeżdża rozkładarka masy na to, co jest, wylewa asfalt i jest po  

i jest droga, a dobrze wiemy, że brakuje tam instalacji odwodnieniowej. Robią się wielkie 

zastoiska wody. One rzeczywiście podmywają, możemy się tam zgadzać z różnymi, różnymi 

krytykantami pewnych działań, naszych lub nie. Ale, ale no to zjawisko niestety potwierdza 

się. Podmyta droga pęka, pęka asfalt i teraz droga to jest projekt właśnie techniczny, który 

zawiera wszystkie elementy, które pozwolą przy normalnych opadach odprowadzić wody 

opadowe. Mieszkańcy kompletnie nie tolerują tego, że wystarczy, że się woda przeleje przez 

drogę gminną, to już gmina ma to zabrać i rozwiązać. Także no na pewno będziemy się temu 

przyglądać. 

 

Sławomir Czyżyk – dziękuję bardzo Panu Wójtowi, proszę kolega Radny Jan Bulawa. 

 

Jan Bulawa – powiedział, dziękuję, ja mam właśnie jeszcze takie pytanie mam, odnośnie tej 

rozsypanej już drogi, emulsjonowanej, bo jak wiem w rozmowie właśnie z Grzegorzem, 

będzie ona w tej chwili równana, bo tam są straszne dziury. Natomiast takie pytanie jest na 

przyszłość, czy ona dalej będzie utwardzana emulsją? Czy zostawimy tak, jak jest? Bo jak 

wiemy, że wykonawca przegrał sprawę, powinien to poprawić i doprowadzić do stanu, tak, 

jak wykonał ją. Trudno mi powiedzieć, jaki czeka los tej drogi? Mieszkańcy mnie atakują, 

proszą o jakieś sygnały, co czeka dalej? 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział,  To, że przegrał, ale jak to wyegzekwować? Proszę, Panie 

Wójcie, chciałby się Pan odnieść do tego? 
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Piotr Lach – powiedział, proszę Państwa, to są właśnie takie rzeczy, że no co, co mam 

odpowiedzieć? No to nie są jakby w tej chwili tematy, które możemy jednoznacznie, na które 

możemy jednoznacznie udzielić odpowiedzi. Nie dość, że długotrwały proces sądowy i tutaj 

zawsze kwestie sądownictwa i wymiaru sprawiedliwości to są tematy, które gdzieś tam 

puszczamy bokiem, a dopiero w momencie, kiedy się zetkniemy z taką sprawą, to widzimy, 

jakie są problemy realne w funkcjonowaniu tego systemu. To jeszcze na dodatek pojawił się 

błąd w nazwie w miejscowości, to jeszcze na dodatek okazało się, że sąd zapomniał wysłać 

uzasadnienie wyroku wykonawcy i w związku z tym bieg jakby terminów został mocno 

wydłużony. Dopiero po interwencji Pani Mecenas sąd te uzasadnienia wysłał. Także tutaj po 

prostu ręce opadają, nikt nie widzi mieszkańców, którzy przy tej drodze mieszkają. Ja ciągle 

powtarzam, że całe szczęście, że to nie było remont np. mostu w Bługowie i gdzie byśmy 

zostali wyłączeni na parę lat z funkcjonowania. Tylko dlatego, że jest jakiś spór  

z wykonawcą. No tutaj nie powinno być dyskusji, powinniśmy natychmiast wejść, zrobić  

i rozmawiać o pieniądzach, o zwrocie pieniędzy, a nie o zrobieniu drogi. Jaki będzie 

kierunek? Jaka będzie decyzja? To oczywiście zobaczymy. Ja nie chcę w ogóle tutaj, jakby 

publicznie na dużo dyskutować na temat, co tam na tej drodze będziemy robili? Bo w 

pewnym sensie jest to bardzo, no jakby no, trudny temat i być może nie powinniśmy nic 

robić, ale no postaramy się ulżyć mieszkańcom w taki sposób, jaki chwilowo możemy,  

a dalsze decyzje mam nadzieję, że wkrótce się okaże, jakie są dalsze kroki sądowe. Także  

z jednej strony dobrze, że, że oddaliśmy sprawę do sądu, a jak się okazuje, że być może 

gdybyśmy odżałowali i wylali jeszcze raz emulsję na to, to, byśmy mieli 200 000, 300 000 

mniej w budżecie, ale ludzie byliby zadowoleni, a w tej chwili dochodziły sprawiedliwości,  

a kosztem naszych mieszkańców. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zabrać głos z Państwa? Nie widzę. Przypominam tylko o sobocie. Dożynki, święto plonów  

w Górznej. Wszyscy jesteśmy tam chyba mile widziani, mam nadzieję i zaszczycimy, 

zaszczycimy swoją obecnością. Trzeba to uczcić, bo ja zawsze tak ro, ja nie wiem, no to 

różnie bywa, nie wiadomo w życiu, kto, kto? Ty wiesz kto Cię lubi a kto Cię nie lubi? No 

wiem. Przypominam o dożynkach. Delegacje wieńcowe się szykują. Z tego, co widać, pewnie 

będzie duża frekwencja z wieńcami. Mam nadzieję, że pogoda nam dopisze no. Już to, co 

miało się wypłakać, wypłakać, to się już wypłakało. Może jeszcze dzisiaj i miejmy nadzieję, 

że w sobotę dopisze pogoda i uroczystość święta plonów nam w naszej gminie się uda. 

Trochę szkoda, że to wszystko koliduje, bo powiatowe są dożynki, jakieś tu jeszcze jakieś 

imprezy w okolicy, no ale nie dogodzisz. Trudno. 
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Ad. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LXI sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1103 

 

  

          Protokołowała                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                              

   Katarzyna Grochowska                                                                       Sławomir Czyżyk 

 


